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Tid och plats  23 april 2024, kl. 17:00 - 22:15, ajournering kl. 18:15 - 18:28 och 20:03 
- 20:15, i humlesalen, kulturhuset Möbeln, Tierp 

Paragrafer § 21 - § 45 

Bevis om anslag Anslaget sätts upp: 2024-04-29  Anslaget tas ner: 2024-05-20 

Protokollets förvaringsplats  Kommunhusets arkiv, Centralgatan 7, Tierp 

Utses att justera Björn Hellstedt och Börje Wennberg 
Beslutande Sara Sjödal (C) 

Yaqub Ahmed (C) 
Lotta Carlberg (C) 
Erik Kolm (C) 
Björn Hellstedt (C) 
Anna Ahlin (C) 
Filip Håkansson (C) 
Lars Lindgren (C) 
Emma Lokander (M) 
Daniel Blomstedt (M), ordförande 
Lars-Göran Birkehorn-Karlsen (M) 
Jessica Tindre Falk (M) 
Peter Hansson (M)  
Carola Fredén (M) 
Sven Lokander (M) 
Elin Åkerlund (KD) 
Peter Zoné (KD), 1:e vice ordf. 
Sara Nordfors (L) 
 

Viktoria Söderling (S) 
Jonas Nyberg (S) 
Marie-Louise Rindå (S) 
Benny Larsson (S) §§ 21-29 
Linda Friberg (S) 
Matilda Svahn (S) 
Oskar Nilsson (S) 
Bengt-Olov Eriksson (S), 2:e vice ordf. 
Christina Svensson (S) 
Lars-Olof Färnström (S) 
Börje Wennberg (S) 
Linus Sevefjord Törnkvist (S) 
Andrea Nyberg (S) 
Ulf Andersson (S) 
Katarina Larsson (S) 
Per Sangert (S) 
Simon Henriksson (S) §§ 30-45 
Maj-Louise Ljungmark (SD) 
Lars-Ola Sandström (SD) 
Simon Brännström (SD) 
Patrik Johansson (SD) 
Bengt Asplund (SD) 
Jan Jansson (SD) 
Veronica Mattsson (SD) 
Per Karlsson (SD) 
Tony Eilertsen (SD) 
Agnetha Andersson (V) 
Lisbeth Piatos (V) 
Ylva Skiöld (V) 
Mio Tastas Viktorsson (TList) 
Elmer Pollack (TList) 
Jenny Lundström (MP) §§ 21-38, 40-43 
Anders Hällbom (MP) §§ 39, 44-45 

 

Underskrifter 
 Sekreterare 
 
    Evelina Håkansson 

 
 Ordförande 
 
    Daniel Blomstedt 
 
 Justerande 
 
    Björn Hellstedt                                          Börje Wennberg 
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Ersättare Mats Wikander (C) 
Bo Larsson (C)  
Jan Salomonsson (M) §§ 24-45 
Tomas Lindberg (KD) 
Nils Arne Kastberg (KD) 
Anne-Louise Palmqvist (L) 
Kristoffer Nordfors (L) 

Simon Henriksson (S) §§ 21-29 
Inger Andersson (S) 
Martin Mårtensson (S) 
Max Fredriksson (MP) §§ 21-30 
Per-Olof Flood (TList) 
Anders Hällbom (MP) §§ 21-38, 40-43 
 

Mötessekreterare Evelina Håkansson  

Övriga närvarande  Helena Carlsson, kommundirektör 
Therese Stålnacke, nämndsekreterare 
Maria Wirström, administratör 
Albin Helander, tekniker 
Torbjörn Hägerström, tekniker 
Dag Tingsgård, revisorernas ordförande §§ 21-29 
Kristian Ylijääskö, revisor §§ 21-29 
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Innehållsförteckning  
 
Paragraf Rubrik Dnr  
 

 
 Upprop   
 
 Val av justerare samt tillkännagivande 

av tid och plats för justering av 
protokollet - Den 29 april kl. 15:00 i 
rådrummet, kommunhuset 

  

 
§ 21 Allmänhetens frågestund KS/2024:22  
 
§ 22 Godkännande av föredragningslistan   
 
§ 23 Redovisning av kommuninvånarnas 

postlåda 
KS/2024:19, 
KS/2024:376 

 

 
§ 24 Aktuellt från revisionen KS/2024:20  
 
§ 25 Anmälan av interpellationer KS/2024:25, 

KS/2024:440 
 

 
§ 26 Årsredovisning 2023 KS/2024:359  
 
§ 27 Revisionsberättelse för år 2023 KS/2024:404  
 
§ 28 Ansvarsfrihet för år 2023 KS/2024:404  
 
§ 29 Låneram för Tierps kommun KS/2024:275  
 
§ 30 Beställning av utbyggnation av 

kommunala verksamhetslokaler på 
Örbyhus skola 

KS/2024:192, 
KS/2022:761 

 

 
§ 31 Framtida skolsituation i Tierps Köping KS/2024:277  
 
§ 32 Strategi för samverkan inom hälsa, stöd, 

vård och omsorg i Uppsala län 2024-
2026 

KS/2024:198  

 
§ 33 Taxa för färdtjänst och riksfärdtjänst KS/2023:1046  
 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunfullmäktige 
2024-04-23 

 

Ordförande sign Justerare sign Sekreterare sign 
    

4 
 

§ 34 Tidpunkt för budgetfullmäktige 2024 
och framåt 

KS/2024:338  

 
§ 35 Redovisning av ej verkställda beslut 

kvartal 4, 2023 utskottet arbete och 
omsorg 

KS/2023:430  

 
§ 36 Redovisning av ej verkställda beslut 

kvartal 4, 2023 utskottet barn utbildning 
och kultur 

KS/2023:430  

 
§ 37 Valärenden KS/2024:18  
 
§ 38 Redovisning av inkomna beslut och 

skrivelser 
KS/2024:23, 
KS/2023:965, 
KS/2024:1, 
KS/2024:237, 
KS/2024:243, 
KS/2024:386, 
KS/2024:422, 
KS/2024:465 

 

 
§ 39 Svar på motion - Rabatterade årskort 

med UL för 70-plussare, Alexander 
Karlsson (V) 

KS/2023:117  

 
§ 40 Svar på motion - Skola i Hållnäs vårt 

ansvar även vid avknoppning, Mio 
Tastas Viktorsson (TList) och Elmer 
Pollack (TList) 

KS/2023:235  

 
§ 41 Svar på motion - Transparent 

fullmäktige - låt klippen ligga kvar!, 
Mio Tastas Viktorsson (TList) och 
Elmer Pollack (TList) 

KS/2023:240  

 
§ 42 Svar på motion - Håll ordning på 

TEMAB!, Mio Tastas Viktorsson 
(TList) och Elmer Pollack (TList) 

KS/2023:408  

 
§ 43 Svar på motion - Sätt krav på regionen 

om ett fungerande Upptåg!, Mio Tastas 
Viktorsson (TList) och Elmer Pollack 
(TList) 

KS/2023:759  

 
§ 44 Bordläggning av ärenden   
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§ 45 Svar på interpellationer KS/2024:25, 
KS/2024:232 
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§ 21 
Dnr KS/2024:22  

Allmänhetens frågestund 
 
Vid varje kommunfullmäktigesammanträde har allmänheten möjlighet att 
ställa frågor direkt till politikerna. Frågestunden pågår i 30 minuter och alla 
som vill är välkomna att ställa frågor om kommunens verksamheter.  
 
Syftet med allmänhetens frågestund är att skapa en dialog mellan 
allmänheten och de folkvalda politikerna. Genom detta ges 
kommunmedborgarna möjlighet att påverka och väcka opinion. 
Allmänhetens frågestund ger även kommunmedborgarna möjligheten att 
bättre ta tillvara sina demokratiska rättigheter.  
 
Under frågestunden ställdes fem frågor. Frågorna handlade om 
Centralskolan, konstgräsplanen samt anpassad grundskola och besvarades 
av kommunstyrelsens ordförande, Sara Sjödal (C).  
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§ 22 

Godkännande av föredragningslistan 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar  
 
att godkänna föredragningslistan med följande revideringar:  

- ärende 7, Anmälan av motioner, och ärende 9, Anmälan av frågor, 
styrks då inga motioner eller frågor har lämnats in 

- ärende 30, Svar på frågor, bordläggs då Joakim Larsson (SD) ej är 
närvarande 

- bordlagd motion från föregående sammanträde, Fler geriatriker till 
Tierp, bordläggs igen då Klas Jakobsson (SD) ej är närvarande.  
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§ 23 
Dnr KS/2024:19, KS/2024:376  

Redovisning av kommuninvånarnas postlåda 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att godkänna redovisningen. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Förslag inkomna till den digitala postlådan på kommunens hemsida och 
förslag som lämnats i Demokratierp-brevlådorna på kommunens bibliotek 
hanteras av verksamheterna och det är en tjänsteperson som svarar på 
förslagen. Förslagen och svaren redovisas i kommunfullmäktige. 
 
Dnr KS/2023:376 - Postlådan - Lekplats i Upplanda 
Förslag: Upprätta en lekplats i Upplanda för barnen som bor här, då de har 
samma behov som barnen i samhället.  
Svar från Samhällsplanerare Projekt och Strategi: 
Tyvärr finns det i dagsläget varken planer eller budget för att bygga en ny 
lekplats, varken i Upplanda eller någon annanstans i kommunen. Tierps 
kommun vill kunna erbjuda samtliga medborgare rimlig närhet till 
kommunala lekplatser som en service. Utifrån de förutsättningar som finns 
inom området så behöver kommunen planera för resurseffektiva lekplatser 
som når fler medborgare per varje lekplats. 
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§ 24 
Dnr KS/2024:20  

Aktuellt från revisionen 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att informationen är mottagen.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Revisorernas ordförande, Dag Tingsgård, informerar om hur revisionen 
lägger upp sitt arbete och kommande granskningar.   
 
Kommunen har fem revisorer varav tre representerar oppositionen. Enligt 
12 kap. 1 § kommunallag (KL 2017:725) är revisionens uppgift att årligen 
granska all verksamhet som bedrivs inom nämndernas eller 
fullmäktigeberedningarnas verksamhetsområden. Revisorerna prövar om 
verksamheten sköts på ett ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt 
tillfredsställande sätt, om räkenskaperna är rättvisande och om den interna 
kontrollen som görs inom nämnderna är tillräcklig. Revisorerna ska också 
bedöma om resultaten i den delårsrapport som enligt 11 kap. 16 § (KL) ska 
behandlas av fullmäktige och årsredovisningen är förenliga med de mål 
fullmäktige beslutat. I sin granskning biträds revisorerna av sakkunniga 
som ska ha den insikt och erfarenhet av kommunal verksamhet som behövs 
för att kunna fullgöra uppdraget. 
 
Yttrande 
Jenny Lundström (MP) yttrar sig.  
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§ 25 
Dnr KS/2024:25, KS/2024:440  

Anmälan av interpellationer 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar  
 
att den inlämnade interpellationen får ställas. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Följande interpellation har lämnats in: 

- Minska segregationen i Tierps kommun, Jenny Lundström (MP), dnr: 
KS/2024:440 
 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut 
• Inlämnad interpellation 
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§ 26 
Dnr KS/2024:359  

Årsredovisning 2023 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att godkänna årsredovisningen för 2023, 
 
att avsätta 31 800 000 kronor i resultatutjämningsreserv, 
 
att verksamheten i Tierps kommunfastigheter AB och AB Tierpsbyggen 
under 2023 varit förenlig med det kommunala ändamålet och de kommunala 
befogenheterna, samt 
 
att verksamheten i Tierps Energi och Miljö AB och TEMAB Fjärrvärme AB 
under 2023 varit förenlig med det kommunala ändamålet och de kommunala 
befogenheterna. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Årsredovisning och bokslut har upprättats för år 2023. 
 
Förvaltningsberättelsen är kommunstyrelsens översikt och analys av de 
olika verksamhetsområdena inklusive nämnder och de kommunala bolagen 
och lämnas till kommunfullmäktige för godkännande. 
 
Bilagda årsredovisningar gällande Tierps Energi och Miljö AB, TEMAB 
fjärrvärme AB, Tierps kommunfastigheter AB och AB Tierpsbyggen har 
inlämnats i preliminärt format. De är antagna av bolagens styrelser men är 
ännu inte behandlade på bolagsstämmorna. 
 
Kommunstyrelsen bedömer likt revisorernas utlåtande att Tierps Energi och 
Miljö AB, TEMAB Fjärrvärme AB, Tierps kommunfastigheter AB samt AB 
Tierpsbyggens verksamhet har varit förenlig med det fastställda kommunala 
ändamålet och utförts inom ramen för de kommunala befogenheterna.  
 
Kommunstyrelsen har dock identifierat utmaningar för respektive bolag att 
kunna följa och leva upp till de fastställda ägardirektiven och 
kommunkoncernens gemensamma mål. 
Under 2024 kommer det systematiska tillvägagångssättet ses över för hur 
kommunstyrelsen ska efterfråga samt hur bolagen ska redovisa och 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunfullmäktige 
2024-04-23 

 

Ordförande sign Justerare sign Sekreterare sign 
    

12 
 

inkomma med information under verksamhetsåret för att belysa de 
utmaningar som återstår för respektive bolag. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Barnrättkonsekvenser saknas då barn och unga inte bedöms påverkas av 
beslutet. 
 
Bifall  
Sara Sjödal (C) yrkar bifall till liggande förslag.  
 
Mio Tastas Viktorsson (TList) yrkar bifall till andra att-satsen i liggande 
förslag.  
 
Yttrande 
Viktoria Söderling (S), Jenny Lundström (MP) och Jonas Nyberg (S) yttrar 
sig. 
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsen § 96/2024 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Årsredovisning 2023 Lönenämnd 
• Årsredovisning 2023 IT-nämnd 
• Årsredovisning 2023 Tierps kommun 
• Årsredovisning 2023 Tierps kommunfastigheter AB 
• Årsredovisning 2023 AB Tierpsbyggen 
• Årsredovisning 2023 Tierps Energi och Miljö AB 
• Årsredovisning 2023 TEMAB Fjärrvärme AB 
• Granskningsrapport 2023 Tierps Energi och Miljö AB  
• Granskningsrapport 2023 TEMAB Fjärrvärme AB 
• Granskningsrapport 2023 Tierps kommunfastigheter AB 
• Granskningsrapport 2023 AB Tierpsbyggen 
• Rapportering från PwC 2023 TKAB ABTB 
• Revisionsberättelse Tierps Energi & Miljö AB 2023 
• Revisionsberättelse från PwC 2023 TEMAB Fjärrvärme 
• Bolagsrapport - Tierps energi och Miljö AB 2023 

 
Beslutet skickas till 

• Ekonomichef 
• Chef Kvalitet och strategisk utveckling 
• VD kommunala bolag 
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§ 27 
Dnr KS/2024:404  

Revisionsberättelse för år 2023 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att revisionsberättelsen för år 2023 är mottagen.  
 
Sammanfattning av ärendet 
När verksamhetsåret är avslutat, årsredovisningen har överlämnats och 
revisionen är färdig med sin granskning sammanfattar revisionen 
granskningen med iakttagelser och bedömningar i en revisionsberättelse. 
Revisionsberättelsen ställs till fullmäktige och är det formella underlaget 
till ansvarsprövningen. I revisionsberättelsen uttalar sig revisorerna om 
ansvarsfrihet tillstyrks eller avstyrks och framställer eventuella 
anmärkningar samt anger anledningen eller grunden till dessa. 
 
Revisorernas bedömning: 

- Kommunstyrelsen har delvis bedrivit verksamheten på ett i huvudsak 
ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt. 

- Beredningar, nämnder samt den gemensamma lönenämnden, den 
gemensamma IT-nämnden, den gemensamma överförmyndarnämnden 
samt den gemensamma räddningsnämnden har bedrivit verksamheten 
på ett i huvudsak ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt 
tillfredsställande sätt.  

- Räkenskaperna är i allt väsentligt rättvisande. 
- Kommunstyrelsens interna kontroll har delvis varit tillräcklig.  
- Beredningars, nämnders samt den gemensamma IT-nämndens, den 

gemensamma lönenämndens, den gemensamma 
överförmyndarnämndens och den gemensamma räddningsnämndens 
interna kontroll har sammantaget i huvudsak varit tillräcklig.  

- Resultatet i årsredovisningen är delvis förenligt med de finansiella 
målen. 

- Resultatet i årsredovisningen är delvis förenligt med de övergripande 
verksamhetsmålen som fullmäktige beslutat om. 

 
Revisorernas ordförande, Dag Tingsgård, föredrar ärendet.  
 
Barnrättskonsekvenser 
Barnrättskonsekvenser saknas då barn och unga inte bedöms påverkas av 
beslutet. 
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Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut 
• Revisionsberättelse för år 2023 
• Revisorernas redogörelse för verksamhetsåret 2023 
• Granskningsrapporter för Tierps Kommunfastigheter AB samt AB 

Tierpsbyggen 
• Granskningsrapporter för Tierps Energi- och Miljö AB samt TEMAB 

Fjärrvärme AB 
 

Beslutet skickas till 
• Kommunens revisorer 
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§ 28 
Dnr KS/2024:404  

Ansvarsfrihet för år 2023 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att bevilja ansvarsfrihet för kommunstyrelsen, valnämnden, jävsnämnden, 
demokratiberedningen, beredning för översiktsplan 2050 och beredning för 
ändamålsenliga lokaler, kostproduktion och likvärdig skolgång för 
grundskolans elever i Tierps köpings upptagningsområde samt för de 
enskilda förtroendevalda i dessa organ för 2023 års verksamhet,  
 
att bevilja ansvarsfrihet för lönenämnden och IT-nämnden samt de enskilda 
förtroendevalda från Tierps kommun i dessa organ för 2023 års verksamhet, 
samt  
 
att bevilja ansvarsfrihet för Tierps kommuns representanter i 
överförmyndarnämnden och räddningsnämnden för 2023 års verksamhet.   
 
Sammanfattning av ärendet 
Enligt kommunallagen 5 kap, 24 § ska fullmäktige vid ett sammanträde före 
utgången av juni månad året efter det år som revisionen avser, besluta om 
ansvarsfrihet ska beviljas eller vägras. Beslutet ska motiveras om det inte är 
uppenbart obehövligt. 
 
Revisorerna har granskat den verksamhet som bedrivits i kommunstyrelse, 
kommunfullmäktiges beredningar, nämnder och gemensamma nämnder 
samt genom utsedda lekmannarevisorer i de kommunala bolagen. De har 
biträtts av sakkunniga från KPMG, som genomfört granskningen. 
 
Kommunstyrelsen, beredningar, nämnder och gemensamma nämnder 
ansvarar för att verksamheten bedrivs enligt gällande mål, beslut och 
riktlinjer samt de lagar och föreskrifter som gäller för verksamheten. De 
ansvarar också för att det finns en tillräcklig intern kontroll och 
återredovisning till fullmäktige. 
 
Revisorerna ansvarar för att granska verksamhet, intern kontroll och 
räkenskaper samt att pröva om verksamheten bedrivits enligt fullmäktiges 
uppdrag och mål samt de lagar och föreskrifter som gäller för verksamheten. 
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Granskningen har utförts enligt kommunallagen, god revisionssed i 
kommunal verksamhet och kommunens revisionsreglemente. Granskningen 
har haft den omfattning och inriktning samt givit det resultat som redovisas i 
bilagan ”Revisorernas redogörelse för år 2023”. 
 
Revisorerna tillstyrker att fullmäktige beviljar ansvarsfrihet för 
kommunstyrelsen, beredningar, nämnder samt den gemensamma 
lönenämnden, den gemensamma IT-nämnden, den gemensamma 
överförmyndarnämnden, den gemensamma räddningsnämnden samt 
enskilda ledamöterna i dessa organ. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Barnrättskonsekvenser saknas då barn och unga inte bedöms påverkas av 
beslutet. 
 
Beslutsgång 
Ordförande redogör för Sveriges kommuner och regioners vägledning 
gällande ansvarsprövning i fullmäktige.  
 
Ordförande frågar om kommunfullmäktige kan besluta enligt liggande 
förslag. 
 
Kommunfullmäktige bifaller liggande förslag genom acklamation.  
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunfullmäktiges presidium § 1/2024 
• Revisionsberättelse för år 2023 
• Revisorernas redogörelse för verksamhetsåret 2023 
• Rapport granskning av bokslut och årsredovisning 2023 slut ver. 
• Granskningsrapporter för Tierps Kommunfastigheter AB samt AB 

Tierpsbyggen 
• Granskningsrapporter för Tierps Energi- och Miljö AB samt 

TEMAB Fjärrvärme AB 
 

Beslutet skickas till 
• Kommunens revisorer 
• Berörda förtroendevalda  
• Heby kommun 
• Knivsta kommun  
• Älvkarleby kommun  
• Östhammars kommun 
• Uppsala kommun 
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§ 29 
Dnr KS/2024:275  

Låneram för Tierps kommun 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att Ekonomichef har rätten att omsätta befintlig lånestock, samt  
 
att kommunens låneram fastställs till 275 mnkr. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Kommuninvest kräver att kommunen årligen fattar beslut om låneram och 
omsättning av befintliga lån. Detta har det inte funnits behov av då 
kommunen inte har haft någon nyupplåning/omsättning sedan 2021-05-28. 
Kommunens skuldportfölj uppgår idag, 2024-03-19 till 170 mnkr.  
Kommunens borgensåtaganden i koncernen per 2024-01-01; 
 
Bolag Borgensram Utnyttjat 
ABTB 1 000 mnkr 860 mnkr 
TKAB    835 mnkr 705 mnkr 
TEMAB    600 mnkr 526 mnkr 
 
Kommunen    275 mnkr   170 mnkr 
 
Totalt kan kommunen ha en låneskuld på totalt 2710 mnkr. 
 
Beslutsmotivering 
För att när behov uppkommer att omsätta eller låna upp nya medel från 
Kommuninvest ska alla beslut och dokument finns tillgängliga. 
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsen § 97/2024 
• Beslut kommunstyrelsens arbetsutskott § 36/2024 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 

 
Beslutet skickas till 

• Ekonomichef 
• Kommuninvest 
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§ 30 
Dnr KS/2024:192, KS/2022:761  

Beställning av utbyggnation av kommunala verksamhetslokaler 
på Örbyhus skola 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att godkänna en beställning av utökning av verksamhetslokaler på Örbyhus 
skola till Tierps kommunfastigheter AB enligt förstudien, samt  
 
att finansiering av hyreskostnaderna ingår i ordinarie budgetprocess 2026-
2029. 
 
Sammanfattning av ärendet 
I September 2022 beslutade KF att genomföra en förstudie gällande 
Örbyhus skola och nybyggnation av nya grundskolelokaler. Förstudien 
genomfördes där lokalbehovet för kommunala verksamhetslokaler inom 
Grundskola samt Kultur och Fritid togs fram. I förstudien utfördes även 
geotekniska-, markförorening- och dagvattenutredning på skolområdet för 
att se lämpligheten vid en nybyggnation på skoltomten. Dessa utredningar 
resulterade att vissa områden på skoltomten ej är att rekommendera en 
nybyggnation på. Förstudien redovisar sammanfattningsvis ett behov av 
utökning av verksamhetslokaler för grundskola, nya lokaler för kulturskola 
och fritidsgård samt utökning av antalet matplatser på Örbyhus skola. 
Förslaget från förstudien är att detta sker genom en utbyggnation av L-
huset, ombyggnation av förskolan Skogsbackens lokaler samt 
om/utbyggnation av matsal. 
 
Ovanstående tre åtgärder föreslås gå i samma projektbeställning mot TKAB 
men föreslås delas in i olika etapper utefter tidsplan för genomförande. 
TKAB har tagit fram en uppskattad investeringsbudget på ca 39 Mkr +/-
20% i dagsläget. Budget är framtagen utifrån uppskattade 
schablonkostnader kr/kvm gällande ny och ombyggnation samt 
erfarenhetssiffror. 
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Beslutsmotivering 
Förstudien som har genomförts gällande behovet av kommunala 
verksamhetslokaler redovisar ett utökat behov av lokaler inom Utbildning 
samt Kultur och Fritid. Utifrån förstudiens framtagna förslag så ser vi även 
en möjlighet till utökat samnyttjande av lokaler mellan Kultur och Fritid 
samt lämna externt inhyrda lokaler. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Denna byggnation ämnar att ge barn och unga i Örbyhus tillgång till 
ändamålsenliga lokaler för sin skolgång samt säkerställa att verksamhet för 
barn och unga, på deras fria tid, fortsatt kan bedrivas i Örbyhus. 
 
Mål och uppdrag 
Beslutet bidrar till arbetet med delmål 

- 3.1 Kultur- och fritidsaktiviteter för alla barn och unga, oavsett kön, 
bakgrund eller ekonomiska förutsättningar  

- 4.2 Alla barn ska erbjudas en likvärdig grundskola av god kvalitet 
som leder till relevanta och ändamålsenliga kunskaper.  

- 11.6 Ett gott utbud av offentlig och kommersiell service med hög 
kvalitet och tillgänglighet i hela kommunen. 

 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Investeringsbudget och uppskattad utökad hyreskostnad: 
Investeringsbudget (TKAB)  39 000tkr +/-20% 
Uppskattad hyreskostnad (Tierps Kommun) 3 200 tkr +/-20% 
 
Bifall  
Sara Sjödal (C), Lotta Carlberg (C), Jenny Lundström (MP) och Jan Jansson 
(SD) yrkar bifall till liggande förslag.  
 
Yttrande  
Viktoria Söderling (S) och Matilda Svahn (S) yttrar sig.  
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsen § 98/2024 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Förstudie Örbyhus 

 
Beslutet skickas till 

• Kommundirektör 
• Verksamhetschef Utbildning 
• Verksamhetschef Kultur och Fritid 
• Ekonomichef 
• Kostchef 
• Fastighetsstrateg 
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§ 31 
Dnr KS/2024:277  

Framtida skolsituation i Tierps köping 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att informationen gällande fördjupad förstudie framtida skolsituation i 
Tierps köping är mottagen,  

 
att initiera process med ansökan om planbesked för ny detaljplan på 
fastighet Tierp 84:11 (Centralskolan),  
 
att med hänsyn till uppskattade investerings- och driftskostnader uppdra 
kommunstyrelsen utreda ett förslag till försäljningsprocess gällande 
Centralskolans fastighet, verksamhet och drift inklusive Centralhallen med 
hänsyn till att funktionsgodkända skyddsrum motsvarande dagens kapacitet 
på fastigheten ska bibehållas. Kommunstyrelsen uppdras att återkomma med 
redovisning i frågan inför ställningstagande i kommunfullmäktige senast 
2024-09-17, samt 
 
att utredningen kompletteras med hur en utförsäljning kan komma att 
påverka kommunens skolverksamhet,  
 
att att-sats 4-6 i förslag till beslut återremitteras,  
 
att återremittera förslaget om anpassad skola för att först landa i vilken grad 
av integrering med grundskolan vi vill ha, samt 
  
att utreda såväl ekonomiska som verksamhetsmässiga konsekvenser av en 
flytt av konstgräsplanen. 
 
Reservation  
Mio Tastas Viktorsson (TList) och Elmer Pollack (TList) reserverar sig till 
förmån för eget yrkande /Bilaga/.  
 
Viktoria Söderling (S), Jonas Nyberg (S), Marie-Louise Rindå (S), Linda 
Friberg (S), Matilda Svahn (S), Oskar Nilsson (S), Bengt-Olov Eriksson (S), 
Christina Svensson (S), Lars-Olof Färnström (S), Börje Wennberg (S), 
Linus Sevefjord Törnkvist (S), Andrea Nyberg (S), Ulf Andersson (S), 
Katarina Larsson (S), Per Sangert (S) och Simon Henriksson (S) reserverar 
sig till förmån för eget yrkande /Bilaga/.  
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Jenny Lundström (MP) reserverar sig till förmån för eget yrkande /Bilaga/.  
 
Sara Sjödal (C), Yaqub Ahmed (C), Lotta Carlberg (C), Erik Kolm (C), 
Björn Hellstedt (C), Anna Ahlin (C), Filip Håkansson (C), Lars Lindgren 
(C), Emma Lokander (M), Daniel Blomstedt (M), Lars-Göran Birkehorn-
Karlsen (M), Jessica Tindre Falk (M), Peter Hansson (M), Carola Fredén 
(M), Elin Åkerlund (KD), Peter Zoné (KD), Sara Nordfors (L), Bo Larsson 
(C) och Sven Lokander (M) reserverar sig till förmån för att-sats 4-6 i 
liggande förslag.  

  
Sammanfattning av ärendet 
Tierps kommun står inför den enskilt största investeringen någonsin. Det 
står helt klart, enligt verksamhetens genomförda förstudie i enlighet med 
kommunfullmäktiges beslut och i enlighet med tidigare fattade beslut att 
nybyggnation av kommunala fastigheter ska ske i Tierps kommunfastigheter 
ABs regi, att investeringen bedöms landa på totalt 535,9 miljoner. Det är en 
mycket, mycket stor enskild investering för en kommun i Tierps storlek. 
Den årliga driftkostnaden för den samlade investering beräknas öka från 
dagens nivå med 24,4 miljoner från och med år 2028. Men redan år 2026 
kommer belastas med en driftkostnad av engångskaraktär på 32 miljoner. 
Utgångsläget för Tierps kommun är det motsatta, det finns tydliga behov av 
att sänka dagens driftkostnader för att ekonomiskt mäkta med att nå ett 
driftresultat på minst två procent i enlighet med målen för god ekonomisk 
hushållning.  
 
Kommunfullmäktige står inför ett vägval med tre alternativ utifrån den 
ekonomiska verkligheten: 
 

• Genomföra investeringen i sin helhet i egen regi med följden 
skattehöjning, avveckling av verksamhet och kraftiga neddragningar 
inom alla verksamhetsområden samt investerings- och 
exploateringsstopp de närmaste åren. 

• Riva upp besluten kopplade till ”Framtidens skolsituation i Tierps 
köping” och enbart genomföra nödvändiga åtgärder för att 
verksamheten ska kunna återgå till befintliga lokaler. 

• Bjuda in näringslivet för att i samverkan hitta en samhällslösning 
som möjliggör en F-9 skola samtidigt som kommunens exploatering 
och tillväxtsatsningar kan fortgå i hela Tierps kommun. 

 
Att enbart lappa å laga Centralskolan ser vi inte som ett alternativ. Elever 
och medarbetare förtjänar bättre än så. Då återstår två alternativ att välja 
mellan. Om man väljer alternativ ett och Tierps kommun tar hela 
investeringen i egen regi tillförs nya skolplatser och nya lokaler men i övrigt 
tillförs inte kommunen annat än avskrivningskostnader och lån som tickar 
ränta. Fler skolplatser inne i Tierps köping kostar bara pengar om 
kommunen inte samtidigt kan investera i infrastruktur för bostadsbyggande. 
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Kommunmedborgarnas ekonomi tål inte en skattehöjning, ekonomin är tufft 
pressad hos många redan idag. Sist men inte minst, vi i Alliansstyret säger 
definitivt nej till att en investering i centrala Tierp stoppar all investering 
och utveckling i resten av kommunen för många år framöver. Den 
centraliseringen är inget vi kan ställa oss bakom. Dessutom rimmar stoppad 
exploatering och utebliven matchning av bostadsbyggande illa med de 
intentioner en enig kommunstyrelse ställt sig bakom kopplat till projektet 
Nordupplands industrikluster som leds av Stockholms 
Handelskammare/Uppsalakontoret. Vi bygger vårt förslag på framtidstro, då 
måste kommunen klara av den mycket komplexa utmaningen att följa 
inriktningen som kommunfullmäktige beslutat samtidigt som övriga planer 
på tillväxt och utveckling kan ske.  
 
Att lamslå kommunen med en halvmiljardersinvestering är samma sak som 
att ge upp och tacka nej till de möjligheter som kommunen står inför kopplat 
till de investeringar som sker runt om i teknik-, energi- och 
industriföretagen. Vi tror på dem och därför ställer vi oss bakom det tredje 
alternativet som gör att kommunen klarar av att matcha upp med såväl skola 
som exploatering kopplat till bostadsbyggande och tillväxt i hela 
kommunen. 
 
Även kommunens fastighetsbolag har flaggat för att investeringen kopplat 
till Centralskolan är för stor för att kunna bäras av bolaget samtidigt som 
kommunkoncernen redan idag är investeringstung. Att låta en privat part 
bygga och förvalta lokalerna genom ett hyresavtal med kommunen lättar 
inte investeringsbördan. Ett sådant hyresavtal räknas in i 
nettokoncernskulden, dvs det spelar ingen roll för kommunkoncernens 
långivare om kommunen tecknar ett långt hyresavtal för fastigheterna eller 
bygger själv eftersom belastningen på ekonomin likställs. Då kan man lika 
gärna bygga sina egna verksamhetslokaler. Då återstår bara en väg att gå för 
att elever och medarbetare på Centralskolan ska ha ändamålsenliga lokaler, 
att undersöka möjligheterna att öppna upp för att en privat aktör köper 
skolområdet samt tar över drift och verksamhet och utifrån sina ekonomiska 
muskler ordnar ändamålsenliga lokaler anpassade till den verksamhet som 
bedrivs.  
 
Att vi i Alliansen söker stöd för detta alternativ är en konsekvens av att vi 
alla i politiken fått förstudien på bordet. Alla kan konstatera att de 
ekonomiska förutsättningarna för Tierps kommun inte finns utan att 
drastiska åtgärder behöver vidtas för att genomföra det önskemål och 
inriktning som kommunfullmäktige pekat ut gällande en nybyggnation för 
600 elever på nuvarande tomt. Vår väg framåt bygger på att vi vill ha 
småskolorna och tillhörande förskolor på landsbygden kvar och vi vill 
fortsätta möjliggöra tillväxt i hela kommunen exempelvis genom VA-
utbyggnad samtidigt som vi säger nej till skattehöjning. Därför föreslår vi 
att ge kommunstyrelsen i uppdrag att utreda ett försäljningsförslag som 
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presenteras för kommunfullmäktige att ta ställning till. Att i denna 
ekonomiskt pressade situation kroka arm med näringslivet för att med deras 
hjälp möjliggöra kommunfullmäktiges uttalade beslut om bibehållen F-9 
skolverksamhet i ändamålsenliga lokaler på nuvarande fastighet ser vi som 
den klokaste lösningen i detta läge.  
 
Tidsmässigt bedöms inte processen framöver att dra ut på tiden oavsett 
vägval. Den viktigaste faktorn är en snabb detaljplaneprocess. I det fall att 
kommunfullmäktige efter kommunstyrelsens utredning beslutar att fullfölja 
en försäljning av Centralskolan kommer nödvändiga investeringar landa i 
privat sektor som ej lyder under lagen om offentlig upphandling vilket i sin 
tur kapar ordentligt med tid i byggprocessen.  
 
Beslutsmotivering 
Beslut ämnar ge en möjlighet till att skapa de bästa förutsättningarna för den 
framtida skolsituationen i Tierps Köping såväl som i övriga delar av 
kommunen samtidigt som tillväxt och exploatering kan fortgå utan att en 
skattehöjning behöver ske för att undvika massiv avveckling av 
verksamheter inom alla verksamhetsområden. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Förslaget syftar till att möjliggöra den inriktning kommunfullmäktige 
beslutat gällande Centralskolan om en F-9 skola på nuvarande tomt med 
plats för 600 elever samt nya lokaler för Anpassas skola på Aspenskolans 
område. 
 
Mål och uppdrag 

- 11.6 Ett gott utbud av offentlig och kommersiell service med hög 
kvalitet och tillgänglighet i hela kommunen. 

- 16.5 Kommunens soliditet inklusive samtliga pensionsförpliktelser 
ska på lång sikt återställas till minst 25 procent. På kort sikt ska 
målet vara 2023 – 20 procent och 2025 - 25 procent. 

 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Utredningsresurserna utgår från ordinarie uppdrag och befintliga 
ekonomiska ramar för respektive del samt de specifika besluten kopplade 
till finansiering av Centralskolan. I budget 2024 beslutades 300 tkr tilldelas 
Medborgarservice - samhällsbyggnad för följande ändamål: ”Eventuella 
utredningskostnader kopplade till Centralskolan samt köksinvesteringen.” 
Frågan är av prioriterad karaktär och det finns en medvetenhet att 
konsekvensen av uppdraget leder till att andra arbetsuppgifter kan bli 
nedprioriterade eller förskjuts i tid. 
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Förslag till beslut på sammanträdet 
 
Yrkande 
Viktoria Söderling (S) yrkar att informationen gällande fördjupad förstudie 
framtida skolsituation i Tierps köping är mottagen,  
 
att initiera process med ansökan om planbesked för ny detaljplan på 
fastighet Tierp 84:11 (Centralskolan),  
 
att godkänna beställning gällande rivning och nybyggnation av ny 
skolbyggnad, Centralskolan F-9, för 600 elever och nya skyddsrum på 
fastigheten Tierp 84:11 till TKAB. Efter framtagande av programhandling 
skall ny kostnadskalkyl och tidsplan redovisas till kommunstyrelsen för 
godkännande. 
 
att att-sats 4-6 i förslag till beslut återremitteras,  
 
att återremittera förslaget om anpassad skola för att först landa i vilken grad 
av integrering med grundskolan vi vill ha, samt 
  
att utreda såväl ekonomiska som verksamhetsmässiga konsekvenser av en 
flytt av konstgräsplanen. 
 
Viktoria Söderling (S) yrkar i andra hand att den tredje att-satsen i liggande 
förslag kompletteras med finansiering för förstudien samt kommande 
utredning eftersom dessa då inte kan bokföras på projektet, samt 
 
att utredningen kompletteras med hur en utförsäljning kan komma att 
påverka kommunens skolverksamhet. 
 
Mio Tastas Viktorsson (TList) yrkar avslag till att-sats 3 i liggande förslag 
om att utreda försäljning av Centralskolans fastighet, verksamhet och drift, 
 
i andra hand att förslaget kompletteras med finansiering för förstudien samt 
kommande utredning eftersom dessa då inte kan bokföras på projektet,  
 
avslag till att-sats 1 i liggande förslag, 
 
att ett nytt och anpassat funktionsprogram med mindre total LOA, eventuell 
ny volymstudie samt kostnadsberäkning tas fram för Centralskolan, 
 
att vidare beslut kopplade till Centralskolans utformning tas i 
kommunfullmäktige. 
 
Jenny Lundström (MP) yrkar avslag att-sats 3,  
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att att-sats 3 ersätts med: 
att planeringen av lokaler och verksamhet ska ske utifrån att det på lång sikt 
ska fortsätta vara två grundskolor i Tierps köping, 
 
att lokalerna är flexibla och snabbt kan anpassas efter förändrade behov,  
 
att skolorna ska vara likvärdiga i den bemärkelsen att de inte ska vara 
socioekonomisk segregerade och ha förutsättningar för kvalitet,  
 
att utifrån elevkullarnas storlek, minskad socioekonomisk segregation och 
kompetensförsörjningsmöjlighet av behörig lärarpersonal anpassa 
årskullsindelningen på skolorna.  
 
Sara Sjödal (C) yrkar att-sats 5, sista meningen kompletteras med: ”…i 
enlighet med riktlinje för investeringar.”, samt  
 
att att-sats 6 kompletteras med: ”Efter framtagande av programhandling 
skall ny kostnadskalkyl och tidsplan redovisas till kommunstyrelsen för 
godkännande i enlighet med riktlinje för investeringar.” 
 
Bifall 
Lisbeth Piatos (V), Matilda Svahn (S), Börje Wennberg (S) och Jonas 
Nyberg (S) yrkar bifall till Viktoria Söderlings (S) yrkanden. 
 
Lotta Carlberg (C), Sara Nordfors (L), Elin Åkerlund (KD) och Emma 
Lokander (M) yrkar bifall till liggande förslag och Sara Sjödals (C) 
tilläggsyrkande.  
 
Jan Jansson (SD) yrkar bifall till liggande förslag.  
 
Mio Tastas Viktorsson (TList) och Jenny Lundström (MP) yrkar bifall till 
Viktoria Söderlings (S) återremissyrkande.   
 
Emma Lokander (M) och Jan Jansson (SD) yrkar bifall till andra att-satsen i  
Viktoria Söderlings (S) andrahandsyrkande, att utredningen kompletteras 
med hur en utförsäljning kan komma att påverka kommunens 
skolverksamhet. 
 
Avslag 
Emma Lokander (M) yrkar avslag till Viktoria Söderlings (S) 
förstahandsyrkande, första att-satsen i Viktoria Söderlings (S) 
andrahandsyrkande, Mio Tastas Viktorssons (TList) yrkande och Jenny 
Lundströms (MP) yrkande.  
 
Yttrande   
Tomas Lindberg (KD) yttrar sig.  
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Beslutsgång 
Ordförande föreslår propositionsordning som godkänns av 
kommunfullmäktige.  
 
Ordförande ställer proposition på om att-sats 4-6 ska avgöras idag eller 
återremitteras enligt Viktoria Söderlings (S) yrkande och finner att 
kommunfullmäktige beslutar att att-sats 4-6 ska avgöras idag. 
 
Viktoria Söderling (S) begär omröstning. 
 
Följande omröstningsproposition godkänns: 

 Den som vill att att-sats 4-6 ska avgöras idag röstar ja 
 Den som vill återremittera att-sats 4-6 enligt Viktoria Söderlings (S) 

röstar nej 
 
Omröstning verkställs och kommunfullmäktige beslutar genom en 
minoritetsåterremiss att återremittera att-sats 4-6 enligt Viktoria Söderlings 
(S) yrkande (Omröstningsprotokoll/bilaga/). 
 
Resultat: 
Ja – 27 röster 
Nej – 22 röster 
 
I och med att att-sats 4-6 återremitteras faller Sara Sjödals (C) 
tilläggsyrkanden.  
 
Ordförande ställer proposition på bifall eller avslag till Mio Tastas 
Viktorssons (TList) ändringsyrkande och finner att kommunfullmäktige 
beslutar att avslå yrkandet.  
 
Ordförande ställer proposition på 1-3 att-satsen i liggande förslag, 1-3 att-
satsen i Viktoria Söderlings (S) yrkande och 1-3 att-satsen i Jenny 
Lundströms (MP) yrkande och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 
1-3 att-satsen i liggande förslag.  
 
Viktoria Söderling (S) begär omröstning.  
 
Att-sats 1-3 i liggande förslag är huvudförslag.  
 
Följande omröstningsproposition godkänns: 

 Den som vill bifalla att-sats 1-3 i Viktoria Söderlings (S) yrkande 
röstar ja 

 Den som vill bifalla att-sats 1-3 i Jenny Lundströms (MP) yrkande 
röstar nej 
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Omröstning verkställs och kommunfullmäktige beslutar att Viktoria 
Söderlings (S) yrkande är motförslag till huvudförslaget.  
(Omröstningsprotokoll/bilaga/). 
 
Resultat: 
Ja – 19 röster 
Nej – 1 röst 
Avstår – 29 röster 
 
Följande omröstningsproposition godkänns: 

 Den som vill bifalla att-sats 1-3 i  liggande förslag röstar ja 
 Den som vill bifalla att-sats 1-3 i Viktoria Söderlings (S) yrkande 

röstar nej 
 
Omröstning verkställs och kommunfullmäktige beslutar i enlighet med att-
sats 1-3 i liggande förslag (Omröstningsprotokoll/bilaga/). 
 
Resultat: 
Ja – 27 röster 
Nej – 21 röster 
Avstår – 1 röst 
 
Ordförande ställer proposition på bifall eller avslag till första att-satsen i  
Viktoria Söderlings (S) andrahandsyrkande och finner att 
kommunfullmäktige beslutar att avslå yrkandet.  
 
Viktoria Söderling (S) begär omröstning.  
 
Följande omröstningsproposition godkänns: 

 Den som vill avslå första att-satsen i  Viktoria Söderlings (S) 
andrahandsyrkande röstar ja 

 Den som vill bifalla första att-satsen i  Viktoria Söderlings (S) 
andrahandsyrkande röstar nej 

 
Omröstning verkställs och kommunfullmäktige beslutar att avslå första att-
satsen i Viktoria Söderlings (S) andrahandsyrkande 
(Omröstningsprotokoll/bilaga/). 
 
Resultat: 
Ja – 27 röster 
Nej – 22 röster 
 
Ordförande ställer proposition på bifall eller avslag till andra att-satsen i  
Viktoria Söderlings (S) andrahandsyrkande och finner att 
kommunfullmäktige beslutar att bifalla yrkandet.  
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Ordförande ställer proposition på bifall eller avslag till första att-satsen i 
liggande förslag och finner att kommunfullmäktige beslutar att bifalla den.  
 
Ordförande ställer proposition på bifall eller avslag till tredje att-satsen i 
liggande förslag och finner att kommunfullmäktige beslutar att bifalla den. 
 
Jenny Lundström (MP) begär omröstning.  
 
Följande omröstningsproposition godkänns: 

 Den som vill bifalla tredje att-satsen i liggande förslag röstar ja 
 Den som vill avslå tredje att-satsen i liggande förslag röstar nej  

 
Omröstning verkställs och kommunfullmäktige beslutar att bifalla tredje att-
satsen i liggande förslag (Omröstningsprotokoll/bilaga/). 
 
Resultat: 
Ja – 27 röster 
Nej – 22 röster 
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsen § 99/2024 
• Beslut kommunstyrelsens arbetsutskott § 28/2024 
• Förslag till beslut 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• PM ”Fördjupad förstudie framtida skolsituation Tierps köping” med 

bilagor 
• PM ”Evakuering Centralskolan” 

 
Beslutet skickas till 

• Kommundirektör 
• Ekonomichef 
• Utbildningschef 
• Chef Kultur och Fritid 
• Chef Medborgarservice 
• VD TKAB 
• Fastighetsstrateg 

  



Kommunfullmäktige 23 april 2024 – Redogörelse för individuella röster under 
omröstning  
 
§ 31 – Framtida skolsituation i Tierps köping 
 

- Den som vill att att-sats 4-6 ska avgöras idag röstar ja 
- Den som vill återremittera att-sats 4-6 enligt Viktoria Söderlings (S) röstar nej 

 
Resultat 
Ja 27 
Nej 22 
Avstår 0 

 
 Namn Röst 
19 Maj-Louise Ljungmark (SD) Ja 
20 Lars-Ola Sandström (SD) Ja 
21 Simon Brännström (SD) Ja 
22 Patrik Johansson (SD) Ja 
24 Bengt Asplund (SD) Ja 
25 Jan Jansson (SD) Ja 
26 Sara Sjödal (C) Ja 
27 Yaqub Ahmed (C) Ja 
28 Lotta Carlberg (C) Ja 
29 Erik Kolm (C) Ja 
30 Björn Hellstedt (C) Ja 
31 Anna Ahlin (C) Ja 
32 Filip Håkansson (C) Ja 
33 Lars Lindgren (C) Ja 
34 Emma Lokander (M) Ja 
35 Daniel Blomstedt (M) Ja 
36 Lars-Göran Birkehorn-Karlsen (M) Ja 
37 Jessica Tindre Falk (M) Ja 
39 Peter Hansson (M) Ja 
40 Carola Fredén (M) Ja 
44 Elin Åkerlund (KD) Ja 
45 Peter Zoné (KD) Ja 
49 Sara Nordfors (L) Ja 
209 Veronica Mattsson (SD) Ja 
210 Per Karlsson (SD) Ja 
212 Tony Eilertsen (SD) Ja 
219 Sven Lokander (M) Ja 
1 Viktoria Söderling (S) Nej 
2 Jonas Nyberg (S) Nej 
3 Marie-Louise Rindå (S) Nej 
5 Linda Friberg (S) Nej 
7 Matilda Svahn (S) Nej 
8 Oskar Nilsson (S) Nej 
10 Bengt-Olov Eriksson (S) Nej 
11 Christina Svensson (S) Nej 
12 Lars-Olof Färnström (S) Nej 



14 Börje Wennberg (S) Nej 
42 Agnetha Andersson (V) Nej 
43 Lisbeth Piatos (V) Nej 
46 Mio Tastas Viktorsson (TList) Nej 
47 Elmer Pollack (TList) Nej 
48 Jenny Lundström (MP) Nej 
201 Linus Sevefjord Törnkvist (S) Nej 
202 Andrea Nyberg (S) Nej 
203 Ulf Andersson (S) Nej 
204 Katarina Larsson (S) Nej 
205 Per Sangert (S) Nej 
206 Simon Henriksson (S) Nej 
223 Ylva Skiöld (V) Nej 

 
 
 

- Den som vill bifalla att-sats 1-3 i Viktoria Söderlings (S) yrkande röstar ja 
- Den som vill bifalla att-sats 1-3 i Jenny Lundströms (MP) yrkande röstar nej 

 
Resultat 
Ja 19 
Nej 1 
Avstår 29 

 
 Namn Röst 
1 Viktoria Söderling (S) Ja 
2 Jonas Nyberg (S) Ja 
3 Marie-Louise Rindå (S) Ja 
5 Linda Friberg (S) Ja 
7 Matilda Svahn (S) Ja 
8 Oskar Nilsson (S) Ja 
10 Bengt-Olov Eriksson (S) Ja 
11 Christina Svensson (S) Ja 
12 Lars-Olof Färnström (S) Ja 
14 Börje Wennberg (S) Ja 
42 Agnetha Andersson (V) Ja 
43 Lisbeth Piatos (V) Ja 
201 Linus Sevefjord Törnkvist (S) Ja 
202 Andrea Nyberg (S) Ja 
203 Ulf Andersson (S) Ja 
204 Katarina Larsson (S) Ja 
205 Per Sangert (S) Ja 
206 Simon Henriksson (S) Ja 
223 Ylva Skiöld (V) Ja 
48 Jenny Lundström (MP) Nej 
19 Maj-Louise Ljungmark (SD) Avstår 
20 Lars-Ola Sandström (SD) Avstår 
21 Simon Brännström (SD) Avstår 
22 Patrik Johansson (SD) Avstår 
24 Bengt Asplund (SD) Avstår 



25 Jan Jansson (SD) Avstår 
26 Sara Sjödal (C) Avstår 
27 Yaqub Ahmed (C) Avstår 
28 Lotta Carlberg (C) Avstår 
29 Erik Kolm (C) Avstår 
30 Björn Hellstedt (C) Avstår 
31 Anna Ahlin (C) Avstår 
32 Filip Håkansson (C) Avstår 
33 Lars Lindgren (C) Avstår 
34 Emma Lokander (M) Avstår 
35 Daniel Blomstedt (M) Avstår 
36 Lars-Göran Birkehorn-Karlsen (M) Avstår 
37 Jessica Tindre Falk (M) Avstår 
39 Peter Hansson (M) Avstår 
40 Carola Fredén (M) Avstår 
44 Elin Åkerlund (KD) Avstår 
45 Peter Zoné (KD) Avstår 
46 Mio Tastas Viktorsson (TList) Avstår 
47 Elmer Pollack (TList) Avstår 
49 Sara Nordfors (L) Avstår 
209 Veronica Mattsson (SD) Avstår 
210 Per Karlsson (SD) Avstår 
212 Tony Eilertsen (SD) Avstår 
219 Sven Lokander (M) Avstår 

 
 
 

- Den som vill bifalla att-sats 1-3 i  liggande förslag röstar ja 
- Den som vill bifalla att-sats 1-3 i Viktoria Söderlings (S) yrkande röstar nej 

 
Resultat 
Ja 27 
Nej 21 
Avstår 1 

 
 Namn Röst 
19 Maj-Louise Ljungmark (SD) Ja 
20 Lars-Ola Sandström (SD) Ja 
21 Simon Brännström (SD) Ja 
22 Patrik Johansson (SD) Ja 
24 Bengt Asplund (SD) Ja 
25 Jan Jansson (SD) Ja 
26 Sara Sjödal (C) Ja 
27 Yaqub Ahmed (C) Ja 
28 Lotta Carlberg (C) Ja 
29 Erik Kolm (C) Ja 
30 Björn Hellstedt (C) Ja 
31 Anna Ahlin (C) Ja 
32 Filip Håkansson (C) Ja 
33 Lars Lindgren (C) Ja 



34 Emma Lokander (M) Ja 
35 Daniel Blomstedt (M) Ja 
36 Lars-Göran Birkehorn-Karlsen (M) Ja 
37 Jessica Tindre Falk (M) Ja 
39 Peter Hansson (M) Ja 
40 Carola Fredén (M) Ja 
44 Elin Åkerlund (KD) Ja 
45 Peter Zoné (KD) Ja 
49 Sara Nordfors (L) Ja 
209 Veronica Mattsson (SD) Ja 
210 Per Karlsson (SD) Ja 
212 Tony Eilertsen (SD) Ja 
219 Sven Lokander (M) Ja 
1 Viktoria Söderling (S) Nej 
2 Jonas Nyberg (S) Nej 
3 Marie-Louise Rindå (S) Nej 
5 Linda Friberg (S) Nej 
7 Matilda Svahn (S) Nej 
8 Oskar Nilsson (S) Nej 
10 Bengt-Olov Eriksson (S) Nej 
11 Christina Svensson (S) Nej 
12 Lars-Olof Färnström (S) Nej 
14 Börje Wennberg (S) Nej 
42 Agnetha Andersson (V) Nej 
43 Lisbeth Piatos (V) Nej 
46 Mio Tastas Viktorsson (TList) Nej 
47 Elmer Pollack (TList) Nej 
201 Linus Sevefjord Törnkvist (S) Nej 
202 Andrea Nyberg (S) Nej 
203 Ulf Andersson (S) Nej 
204 Katarina Larsson (S) Nej 
205 Per Sangert (S) Nej 
206 Simon Henriksson (S) Nej 
223 Ylva Skiöld (V) Nej 
48 Jenny Lundström (MP) Avstår 

 
 
 

- Den som vill avslå första att-satsen i Viktoria Söderlings (S) andrahandsyrkande röstar 
ja 

- Den som vill bifalla första att-satsen i Viktoria Söderlings (S) andrahandsyrkande 
röstar nej 
 

Resultat 
Ja 27 
Nej 22 
Avstår 0 

 
 Namn Röst 
19 Maj-Louise Ljungmark (SD) Ja 



20 Lars-Ola Sandström (SD) Ja 
21 Simon Brännström (SD) Ja 
22 Patrik Johansson (SD) Ja 
24 Bengt Asplund (SD) Ja 
25 Jan Jansson (SD) Ja 
26 Sara Sjödal (C) Ja 
27 Yaqub Ahmed (C) Ja 
28 Lotta Carlberg (C) Ja 
29 Erik Kolm (C) Ja 
30 Björn Hellstedt (C) Ja 
31 Anna Ahlin (C) Ja 
32 Filip Håkansson (C) Ja 
33 Lars Lindgren (C) Ja 
34 Emma Lokander (M) Ja 
35 Daniel Blomstedt (M) Ja 
36 Lars-Göran Birkehorn-Karlsen (M) Ja 
37 Jessica Tindre Falk (M) Ja 
39 Peter Hansson (M) Ja 
40 Carola Fredén (M) Ja 
44 Elin Åkerlund (KD) Ja 
45 Peter Zoné (KD) Ja 
49 Sara Nordfors (L) Ja 
209 Veronica Mattsson (SD) Ja 
210 Per Karlsson (SD) Ja 
212 Tony Eilertsen (SD) Ja 
219 Sven Lokander (M) Ja 
1 Viktoria Söderling (S) Nej 
2 Jonas Nyberg (S) Nej 
3 Marie-Louise Rindå (S) Nej 
5 Linda Friberg (S) Nej 
7 Matilda Svahn (S) Nej 
8 Oskar Nilsson (S) Nej 
10 Bengt-Olov Eriksson (S) Nej 
11 Christina Svensson (S) Nej 
12 Lars-Olof Färnström (S) Nej 
14 Börje Wennberg (S) Nej 
42 Agnetha Andersson (V) Nej 
43 Lisbeth Piatos (V) Nej 
46 Mio Tastas Viktorsson (TList) Nej 
47 Elmer Pollack (TList) Nej 
48 Jenny Lundström (MP) Nej 
201 Linus Sevefjord Törnkvist (S) Nej 
202 Andrea Nyberg (S) Nej 
203 Ulf Andersson (S) Nej 
204 Katarina Larsson (S) Nej 
205 Per Sangert (S) Nej 
206 Simon Henriksson (S) Nej 
223 Ylva Skiöld (V) Nej 

 
 



 
- Den som vill bifalla tredje att-satsen i liggande förslag röstar ja 
- Den som vill avslå tredje att-satsen i liggande förslag röstar nej 

 
Resultat 
Ja 27 
Nej 22 
Avstår 0 

 
 Namn Röst 
19 Maj-Louise Ljungmark (SD) Ja 
20 Lars-Ola Sandström (SD) Ja 
21 Simon Brännström (SD) Ja 
22 Patrik Johansson (SD) Ja 
24 Bengt Asplund (SD) Ja 
25 Jan Jansson (SD) Ja 
26 Sara Sjödal (C) Ja 
27 Yaqub Ahmed (C) Ja 
28 Lotta Carlberg (C) Ja 
29 Erik Kolm (C) Ja 
30 Björn Hellstedt (C) Ja 
31 Anna Ahlin (C) Ja 
32 Filip Håkansson (C) Ja 
33 Lars Lindgren (C) Ja 
34 Emma Lokander (M) Ja 
35 Daniel Blomstedt (M) Ja 
36 Lars-Göran Birkehorn-Karlsen (M) Ja 
37 Jessica Tindre Falk (M) Ja 
39 Peter Hansson (M) Ja 
40 Carola Fredén (M) Ja 
44 Elin Åkerlund (KD) Ja 
45 Peter Zoné (KD) Ja 
49 Sara Nordfors (L) Ja 
209 Veronica Mattsson (SD) Ja 
210 Per Karlsson (SD) Ja 
212 Tony Eilertsen (SD) Ja 
219 Sven Lokander (M) Ja 
1 Viktoria Söderling (S) Nej 
2 Jonas Nyberg (S) Nej 
3 Marie-Louise Rindå (S) Nej 
5 Linda Friberg (S) Nej 
7 Matilda Svahn (S) Nej 
8 Oskar Nilsson (S) Nej 
10 Bengt-Olov Eriksson (S) Nej 
11 Christina Svensson (S) Nej 
12 Lars-Olof Färnström (S) Nej 
14 Börje Wennberg (S) Nej 
42 Agnetha Andersson (V) Nej 
43 Lisbeth Piatos (V) Nej 
46 Mio Tastas Viktorsson (TList) Nej 



47 Elmer Pollack (TList) Nej 
48 Jenny Lundström (MP) Nej 
201 Linus Sevefjord Törnkvist (S) Nej 
202 Andrea Nyberg (S) Nej 
203 Ulf Andersson (S) Nej 
204 Katarina Larsson (S) Nej 
205 Per Sangert (S) Nej 
206 Simon Henriksson (S) Nej 
223 Ylva Skiöld (V) Nej 

 



 
 
RESERVATION ÄRENDE 15 KF 240423 

Framtida skolsituation i Tierp 
 
 
Skolan och förskolan ska ge alla barn och unga en bra start i livet, oavsett var man 
bor eller vilka föräldrar man har. Vi kan inte acceptera ett samhälle där barn får olika 
livschanser beroende på vilken skola de går i. Vi kan inte heller acceptera att våra 
gemensamma skattepengar delas ut i vinst till anonyma aktieägare i stället för att för 
ge Tierps barn och unga en god start på livet. En jämlik skola borde vara något som 
alla politiker i Tierp står för.  
 
Men nu har Alliansen och Sverigedemokraterna har nu påbörjat resan för att sälja ut 
Centralskolan. Det innebär att skolsegregationen cementeras i stället för att brytas. 
Det innebär också att rektorer, lärare och skolpersonal körs över.  
 
Alliansens visar nu att aktieägare hos friskolekoncerner prioriteras framför barnens 
rätt till utbildning. Det kommer både bli dyrare och sämre för kommunen 
 
Alla får en bättre skola om man på samma skola möts med olika bakgrund. 
Miljöpartiet står därför kvar vid det alternativ vi verkade för i den tidigare 
beredningen (alternativ B). 
 
 
Med anledning av kommunfullmäktiges beslut 2024-04-23, ärende 15 på 
dagordningen, reserverar jag mig mot kommunfullmäktiges beslut till förmån för 
följande att-satser: 
 
att  planeringen av lokaler och verksamhet ska ske utifrån att det på lång sikt 

ska fortsätta vara två grundskolor i Tierps köping, 
 
att  lokalerna är flexibla och snabbt kan anpassas efter förändrade behov,  
 
att  skolorna ska vara likvärdiga i den bemärkelsen att de inte ska vara 

socioekonomisk segregerade och ha förutsättningar för kvalitet,  
 
att  utifrån elevkullarnas storlek, minskad socioekonomisk segregation och 

kompetensförsörjningsmöjlighet av behörig lärarpersonal anpassa 
årskullsindelningen på skolorna,   

 
 
 
 
 
Jenny Lundström 
Gruppledare (MP) 



   
 

 

 
 

Reservation  

Med anledning av kommunfullmäktiges beslut 2024-04-23, ärende 15 på dagordningen 
”Framtida skolsituationen i Tierps köping” anmäler vi reservation till förmån för eget yrkande  

 
att  informationen gällande fördjupad förstudie framtida skolsituation i Tierp köping 
är mottagen,  

 
att  initiera process med ansökan om planbesked för ny detaljplan på fastigheten 
Tierp 84:11 (Centralskolan),  
 
att  godkänna beställning gällande rivning och nybyggnation av ny skolbyggnad, 
Centralskolan F-9, för 600 elever och nya skyddsrum på fastigheten Tierp 84:11 till TKAB. 
Efter framtagande av programhandling skall ny kostnadskalkyl och tidsplan redovisas till 
kommunstyrelsen för godkännande. 
 
I händelse av att vårt yrkande gällande den tredje att-satsen faller yrkar vi  

att  förslaget kompletteras med finansiering för förstudien samt kommande 
utredning eftersom dessa då inte kan bokföras på projektet. 

 

Vi socialdemokrater känner en stor oro över att den långbänk Centralskolan blivit kommer att 
bli ännu längre med förslaget till utredning av att sälja skolan till en privat aktör. Vi noterar 
även att samtliga rektorer uttryckt sin oro i ett öppet brev till oss politiker, där de redogör för 
vilka negativa effekter förslaget kommer att generera för kommunens skolor och dess elever. 
Den nationella tankesmedjan Balans har också gjort en granskning som också är mycket 
kritisk till förslaget.  

Den förstudie som gjorts är idag bokförd på projektet och gör därför att om Alliansen och Sd 
väljer att gå vidare med förslaget är det en ofinansierad kostnad på närmare en halv miljon 
kronor. 

 

För den socialdemokratiska gruppen 

Tierp 2024-04-29 

 

Viktoria Söderling (S) 
Oppositionsråd  



April 2024 

Reservation KF 23/4 

Till förmån för Tierpslistans yrkanden om Centralskolan 

Vi var med på minoritetsåterremissen om utformningen av anpassad skola och placering av 

konstgräsplanen, som gick igenom. Vi reserverar oss i övrigt till förmån för egna yrkanden: 

I. Nej till att sälja ut Centralskolan 

Styret bestående av C, M, L och KD med stöd av SD har under kommunstyrelsens beredning slängt in 

ett förslag på volley om att utreda en försäljning av Centralskolans fastighet till en privat aktör, i stil 

med SBB. Denna ska sedan bygga lokalerna och hyra ut dem till en friskolekoncern som tar över 

verksamheten. Kommunen klarar inte själv av att bygga eller driva Centralskolan, menar de. Det får 

någon annan göra åt dem. 

Problemet är att en privatisering av Centralskolan inte skulle innebära någon besparing för 

kommunen på längre sikt. Tvärtom är det lite som att försöka gå ner i vikt genom att hugga av sig 

armen. Även om vi slipper de första investeringskostnaderna är det ändå ytterst skattebetalaren som 

betalar för skolan. Fastighetsägaren tar hyra av friskolan som finansieras av kommunens elevpeng.  

På de platser där friskolor etablerat sig har det oftast inneburit stora underskott i skolförvaltningarna, 

som skattebetalarna får stå för i slutändan. Så kommer det troligtvis också bli i Tierp. Friskolan drar 

till sig elever från hela kommunen – inte bara de som annars hade gått i kommunala Centralskolan – 

vilket innebär tomma skolbänkar i kommunala skolor. Kostnaden per kommunal elev går då upp, 

eftersom kommunen inte i samma proportion kan minska sina kostnader för lokaler och 

grundbemanning. Eftersom kommunens kostnad per elev också lägger grund för skolpengen innebär 

det att kommunen sedan dessutom måste betala ännu mer till friskolan.  

Kommunens rektorer varnar i UNT för konsekvenserna en utförsäljning av Centralskolan skulle ha på 

kommunens skolor. Tankesmedjan Balans varnar för att de ekonomiska konsekvenserna riskerar att 

tvinga fram nedläggning av landsbygdsskolorna – dessa driver ju upp kommunens kostnad per elev 

som ligger till grund för friskolans elevpeng. 

I grunden handlar försäljningen alltså inte om någon besparing, utan om ett kostsamt ideologiskt 

experiment från de styrande partierna, där det negativa utfallet redan är känt på förhand. Sådant har 

kommunen inte råd med. Vi i Tierpslistan vänder oss därför emot förslaget och ser hellre att man ser 

över skalan på investeringsplanerna.  

Därför reserverar vi oss till förmån för: 

- avslag till att-sats 3 i liggande förslag om att utreda försäljning av Centralskolans fastighet, 

verksamhet och drift, 

- i andra hand att förslaget kompletteras med finansiering för förstudien samt kommande 

utredning eftersom dessa då inte kan bokföras på projektet. 

  



II. Anpassa bygget till behoven och plånboken 

Det är inte troligt att någon friskolekoncern som tar över Centralskolan skulle vilja låta bygga något 

som liknar det i kommunens förstudie. Tvärtom brukar de planera med mycket mindre lokaler och 

därmed kunna bygga mycket billigare. I stället för att sälja och låta en koncern beställa billigare bör vi 

klippa mellanhanden och planera en billigare skola själva.  

Kommunen ska så klart inte gå lika långt som de värsta friskolekoncernerna, men det 

funktionsprogram som ligger i nuvarande förstudie är definitivt överdimensionerat i förhållande till 

både behov och kommunens plånbok. Det behöver ses över. Till exempel: 

- Hemklassrummen planeras till 64,5 m2 i stället för de traditionella 60 m2 / trettio elever. I 

liggande plan finns även en stor mängd yta utöver detta i form av grupprum och ”arbetstorg” 

som kan ses över om de sedan används på ett smart sätt.  

- De flesta specialsalarna är överdimensionerade. De 120 m2 som hemkunskapen får är till 

exempel bra mycket mer än de 90 m2 som Uppsala kommun har i sitt funktionsprogram för 

mycket större skolor. 

- Det gäller även personal, administration och service. Dessa kategorier ligger i planen för 

Centralskolan i nivå med en 300 elever större skola enligt Uppsalas program, som referens. 

Flera sorters rum – allt från soprum till rektorns kontor – är mycket större i Tierps planer än 

vad motsvarande förväntas vara i Uppsala. 

Allt detta och mer behöver ses över så att kommunen ska klara av att finansiera nya Centralskolan. Vi 

vill minska storleken på projektet en hel del, men även en liten kostnadsminskning gör stor skillnad 

för kommunens ekonomi i längden. Det eftersom det i första hand minskar den delen av 

investeringskostnaderna som tas utöver kommunkoncernens egenfinansiering – och därmed genom 

lån med tillhörande räntor och så vidare.   

Självklart vore det trevligt att ha en så påkostad skola som möjligt, men vi har inte råd att blåsa upp 

bygget hur mycket som helst. Om vi är yteffektiva och planerar rätt från början kan vi spara pengar 

utan att tumma på kvaliteten. 

Dessutom är alternativet till en reviderad funktionsplan – styrets alternativ – att sälja skolan till en 

friskolekoncern. Då får vi både en mycket mindre skola och skral ekonomi i längden. 

Därför reserverar vi oss till förmån för: 

- avslag till att-sats 1 i liggande förslag, 

- att ett nytt och anpassat funktionsprogram med mindre total LOA, eventuell ny volymstudie 

samt kostnadsberäkning tas fram för Centralskolan, 

- att vidare beslut kopplade till Centralskolans utformning tas i kommunfullmäktige. 

 

För Tierpslistans räkning, 

Mio Tastas Viktorsson 

Elmer Pollack 
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§ 32 
Dnr KS/2024:198  

Strategi för samverkan inom hälsa, stöd, vård och omsorg i 
Uppsala län 2024-2026 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att anta Strategi för samverkan inom hälsa, stöd, vård och omsorg (HSVO) i 
Uppsala län. 
 
Sammanfattning av ärendet 
I Uppsala län har kommunerna och regionen en gemensam samordning och 
ledning av hälsosystemets områden inom samverkansorganisationen hälsa, 
stöd, vård och omsorg (HSVO). Strategin är treårig och tas fram i samarbete 
mellan Region Uppsala och kommunerna i Uppsala län. I strategin fastställs 
mål och fokusområden för den gemensamma utvecklingen och planeringen 
av arbetet med hälsa, stöd, vård och omsorg i länet. Fokusområden och 
delmål ger inriktning och stöd till arbetet inom samverkansorganisationen 
HSVO och hos huvudmännen i länet. På lokal nivå tar respektive kommun 
och regionen fram samverkansplaner med aktiviteter. 
 
I strategin för 2024–2026 tydliggörs förutsättningarna för arbetet att möta 
behoven inom hälsosystemet. Invånarantalet ökar i Uppsala län samtidigt 
som medelåldern stiger, vilket påverkar invånarnas behov, beteenden och 
förväntningar.  
 
Det är viktigt med en samlad riktning och gemensamt agerande från 
huvudmännen. Det behövs ett övergripande system som kan agera säkert 
och snabbt på förändringar. Det blev tydligt under coronapandemin, då det 
krävdes nya arbetssätt och snabb omställning. I Uppsala län har samverkan 
och samordning av hälsosystemet skett inom samverkansstrukturen HSVO. 
 
Syftet med strategin är att stärka och säkerställa en väl fungerande 
samverkan inom hälsosystemet i Uppsala län för att möta individernas 
behov av hälsa, stöd, vård och omsorg. Strategin ska  

• bidra till goda relationer och tillit genom stärkt samverkanskultur  
• öka kunskapen om HSVO:s organisation och systemledning 
• ge inriktning och styra framtagande av planer. 
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Samråd HSVO behandlar ”Strategi för samverkan inom hälsa, stöd, vård 
och omsorg (HSVO) 2024-2026” 15 mars 2024, därefter ska respektive 
kommun och Region fastställa densamma. 
 
Beslutsmotivering 
I Strategi för samverkan inom hälsa, stöd, vård och omsorg (HSVO) 
omfattas verksamheter på flera olika nivåer både politiskt och inom 
tjänsteleden, den berör samverkan i allt från långsiktigt strategiska beslut till 
en samverkan i det dagliga arbetet. Genom strategin mynnar en struktur ut 
som håller samman alla dessa delar, den lyfter även fram gemensamma mål 
att arbeta med. För de kommande tre åren framgår tydligt ett fokus på 
utveckling av att stärka förutsättningar för samverkan inom förebyggande 
och hälsofrämjande insatser, nära vård, kompetensförsörjning samt 
krishantering och beredskap. Genom strategi för samverkan skapas 
förutsättningar för Tierps kommuns invånare att få rätt stöd, vård och 
insatser på ett samordnat sätt i rätt tid. 
 
Den samverkan som sker genomförs med en ansvarsfördelning som utgår 
från den lagstiftning respektive huvudman har i ansvar att följa. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Strategin skapar förutsättningar för sömlös samverkan och samarbete kring 
barn och unga utifrån evidensbaserade metoder och standardiserade 
vårdförlopp. 
 
Mål och uppdrag 
Beslutet bidrar till arbetet med delmål  

- 3.3 Ökad självskattad hälsa och minskade hälsoskillnader mellan 
grupper och individer bland kommunmedborgarna.  

- 3.4 Minskat missbruk av alkohol, narkotika, doping, tobak och spel. 
-  3.5 Mer vård, inklusive specialistvård, ska erbjudas nära i 

samverkan med andra aktörer.  
- 3.6 Minskad psykisk ohälsa hos såväl vuxna som barn.  
- 3.7 Minskad ofrivillig ensamhet bland äldre. 

Beslutet bidrar till uppdrag  
- 6.2.a Fokus på tidiga insatser och förebyggande arbete redan i 

förskolan för högre resultat. 
- 6.2.g Stärka det förebyggande elevhälsoarbetet. Särskilt fokus på att 

förebygga psykisk ohälsa.  
- 6.2.h Arbeta med barn och ungas psykiska hälsa redan från förskolan 
- 6.2.i stärka föräldraskapet hos föräldrar som har barn med hög 

skolfrånvaro. 
- 6.6.a Riktade insatser för suicidprevention 
- 6.6.b Utveckla arbetet med personcentrarad vård för att stärka den 

enskildes delaktighet, inflytande och självbestämmande över utförda 
insatser. 
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- 6.6.f Aktivt arbeta med effektiv och nära vård i samverkan med 
regionen. 

- 6.6.g Arbeta förebyggande med uppsökande verksamhethos personer 
äldre än 80 år för att kunna kartlägga och tidigt möta framtida behov. 

 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
På lång sikt är det en förutsättning att samverka med Region Uppsala och 
länets övriga kommuner för att klara framtidens ekonomiska utmaningar 
inom hälsa, stöd, vård och omsorg. Kommunens aktiviteter inom strategin 
ryms inom och beror av ram. 
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsen § 100/2024 
• Beslut kommunstyrelsens arbetsutskott § 37/2024 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Strategi för samverkan inom hälsa, stöd, vård och omsorg (HSVO) i 

Uppsala län 2024-2026 
 
Beslutet skickas till 

• Handläggare  
• Region Uppsala 
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§ 33 
Dnr KS/2023:1046  

Taxa för färdtjänst och riksfärdtjänst 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att fastställa taxa för Färdtjänst och riksfärdtjänst inom Vård och omsorg att 
gälla från och med 30 april 2024 till och med 30 september 2027, samt 
 
att upphäva tidigare beslut gällande taxa inom området (KS 2021/398). 
 
Reservation  
Mio Tastas Viktorsson (TList) och Elmer Pollack (TList) reserverar sig till 
förmån för eget yrkande.  
 
Viktoria Söderling (S), Jonas Nyberg (S), Marie-Louise Rindå (S), Linda 
Friberg (S), Matilda Svahn (S), Oskar Nilsson (S), Bengt-Olov Eriksson (S), 
Christina Svensson (S), Lars-Olof Färnström (S), Börje Wennberg (S), 
Linus Sevefjord Törnkvist (S), Andrea Nyberg (S), Ulf Andersson (S), 
Katarina Larsson (S), Per Sangert (S) och Simon Henriksson (S) reserverar 
sig till förmån för eget yrkande /Bilaga/.  
 
Jenny Lundström (MP) reserverar sig till förmån för eget yrkande.  
 
Agnetha Andersson (V), Lisbeth Piatos (V) och Ylva Skiöld (V) reserverar 
sig till förmån för Viktoria Söderling (S) yrkande.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Verksamheten har tagit fram ett förslag till revidering av färdtjänsttaxan. 
Dessa togs inte av Kommunfullmäktige 2024-02-27 utan återremitterades 
för att anpassas till den nyligen reviderade taxemodellen i länets 
kollektivtrafik.  
 
Utifrån återremissen har verksamheten sett över möjligheten att anpassa 
taxemodellen till länets kollektivtrafik.  
 
Det liggande förslaget till ny taxa för färdtjänst har tagits fram med stöd av 
Tierps kommuns tidigare taxamodell för färdtjänst i kommunen där det 
finns ett minimibelopp och för resor som överstiger den beräknas med en 
procentsats av taxameterbeloppet.  
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Verksamheten har på uppdrag av Kommunfullmäktige gjort en 
omvärldsbevakning där man kan konstatera att ingen kommun i länet har 
reviderat färdtjänsttaxan efter ULs nya biljettpriser i kollektivtrafiken.  
 
Det finns ett incitament för samhället att sänka kostnader i kollektivtrafiken 
för det finns en samhälls- och klimatvinst att fler reser kollektivt än att åka i 
varsin bil etc. Något sådant incitament finns inte i färdtjänsten. Därav skiljer 
sig färdtjänsten jämfört med kollektivtrafiken. Färdtjänsten ger även en 
högre servicegrad.  
 
Efter granskning av de färdtjänstresor som utförs i kommunen har 
verksamheten kunnat utläsa att 63 % av alla resor är inom ramen för en 
kostnad på 50 kr. Endast 3 % utgör längre dyrare resor. Detta innebär att 
snittkostnaden för en färdtjänstresa innan eventuell höjning uppgår i dag till 
70 kr samt med förslagets höjning innebär detta en ny snittkostnad med 90 
kr per resa.  
 
Beslutsmotivering 
Taxan säkerställer att avgift tas ut i enlighet med gällande lagstiftning och 
skälig nivå.  
 
Barnrättskonsekvenser 
Beslutet har en viss påverkan på de barn och unga som är berättigade till 
färdtjänst, vilket är en mindre andel av alla färdtjänstberättigade. Genom att 
beslutet innebär en höjning av taxan kan det påverka barn och unga negativt 
då det blir en ökad kostnad. Några särskilda aktiviteter har inte genomförts 
för att särskilt lyfta barn och ungas synpunkter kring det nya förslaget.  
 
Mål och uppdrag 
Verksamheten har fått i uppdrag av Kommunstyrelsen att se över de taxor 
och avgifter som tas ut. Därav har ett förlag till revidering tagits fram 
gällande färdtjänsttaxan.  
 
Beslutet bidrar till delmål 16.2 kommunens verksamheter ska vara effektiva, 
transparanta och rättssäkra. Tydliga riktlinjer bidrar till effektiv verksamhet 
och rättssäkerhet i handläggning. Transparens genom att riktlinjer och taxa 
är tillgängligt för invånare genom att de finns tillgängliga på kommunens 
hemsida.  
 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Genom att höja egenavgiften med ett minimibelopp på 50 kr och 30% av 
taxameterbeloppet innebär minskade kostnader för kommunen med ca 250 
tkr per år.  
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Förslag till beslut på sammanträdet 
 
Ändringsyrkande 
Viktoria Söderling (S) yrkar att vidhålla 25% av taxameterbeloppet och inte 
höja till 30%, 
 
att införa ett tak så att en enkelresa inte kan kosta mer än 120 kr, samt  
 
att införa ett tak på riksfärdtjänst så att resan inte kostar mer än 700 kr. 
 
Jenny Lundström (MP) yrkar att en resegaranti som motsvarar den som 
finns för färdtjänstresenärer i Uppsala inkluderas i taxan, samt 
 
att avgift för bomkörning ska vara reglerat i taxan. 
 
Mio Tastas Viktorsson (TList) yrkar att vidhålla det gamla minibeloppet på 
33 kr.  
 
Bifall 
Jenny Lundström (MP), Mio Tastas Viktorsson (TList) och Börje Wennberg 
(S) yrkar bifall till Viktoria Söderlings (S) ändringsyrkande.  
 
Lars-Göran Birkehorn Karlsen (M) yrkar bifall till liggande förslag.  
 
Mio Tastas Viktorsson (TList) yrkar bifall till Jenny Lundströms (MP) 
ändringsyrkande.  
 
Avslag 
Lars-Göran Birkehorn Karlsen (M) yrkar avslag till Viktoria Söderlings (S) 
och Jenny Lundströms (MP) ändringsyrkanden.  
 
Beslutsgång  
Ordförande föreslår propositionsordning som godkänns av 
kommunfullmäktige.  
 
Ordförande ställer proposition på bifall eller avslag till Viktoria Söderlings 
(S) ändringsyrkande och finner att kommunfullmäktige beslutar att avslå 
yrkandet.  
 
Viktoria Söderling (S) begär omröstning. 
 
Följande omröstningsproposition godkänns: 

 Den som vill avslå Viktoria Söderling (S) ändringsyrkande röstar ja 
 Den som vill bifalla Viktoria Söderling (S) ändringsyrkande röstar 

nej 
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Omröstning verkställs och kommunfullmäktige beslutar att avslå Viktoria 
Söderling (S) ändringsyrkande.  
 
Resultat: 
Ja – 27 röster 
Nej – 22 röster 
 
Ordförande ställer proposition på bifall eller avslag till Jenny Lundströms 
(MP) ändringsyrkande och finner att kommunfullmäktige beslutar att avslå 
yrkandet.  
 
Jenny Lundströms (MP) begär omröstning. 
 
Följande omröstningsproposition godkänns: 

 Den som vill avslå Jenny Lundströms (MP) ändringsyrkande röstar 
ja 

 Den som vill bifalla Jenny Lundströms (MP) ändringsyrkande röstar 
nej 

 
Omröstning verkställs och kommunfullmäktige beslutar att avslå Jenny 
Lundströms (MP) ändringsyrkande.  
 
Resultat: 
Ja – 27 röster 
Nej – 22 röster 
 
Ordförande ställer proposition på bifall eller avslag till Mio Tastas 
Viktorsson (TList) ändringsyrkande och finner att kommunfullmäktige 
beslutar att avslå yrkandet.  
 
Ordförande ställer proposition på bifall eller avslag till liggande förslag och 
finner att kommunfullmäktige beslutar att bifalla liggande förslag.   
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsen § 101/2024 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Taxa för färdtjänst och riksfärdtjänst  
• Utredning - Taxemodell för färdtjänst och riksfärdtjänst 
• Beslut kommunfullmäktige § 8/2024 

 
Beslutet skickas till 

• Verksamhetschef Vård och omsorg 
• Områdeschef Myndighet och kvalitet 

 
  



Kommunfullmäktige 23 april 2024 – Redogörelse för individuella röster under 
omröstning  
 
§ 33 – Taxa för färdtjänst och riksfärdtjänst 
 

- Den som vill avslå Viktoria Söderling (S) ändringsyrkande röstar ja 
- Den som vill bifalla Viktoria Söderling (S) ändringsyrkande röstar nej 

 
Resultat 
Ja 27 
Nej 22 
Avstår 0 

 
 Namn Röst 
19 Maj-Louise Ljungmark (SD) Ja 
20 Lars-Ola Sandström (SD) Ja 
21 Simon Brännström (SD) Ja 
22 Patrik Johansson (SD) Ja 
24 Bengt Asplund (SD) Ja 
25 Jan Jansson (SD) Ja 
26 Sara Sjödal (C) Ja 
27 Yaqub Ahmed (C) Ja 
28 Lotta Carlberg (C) Ja 
29 Erik Kolm (C) Ja 
30 Björn Hellstedt (C) Ja 
31 Anna Ahlin (C) Ja 
32 Filip Håkansson (C) Ja 
33 Lars Lindgren (C) Ja 
34 Emma Lokander (M) Ja 
35 Daniel Blomstedt (M) Ja 
36 Lars-Göran Birkehorn-Karlsen (M) Ja 
37 Jessica Tindre Falk (M) Ja 
39 Peter Hansson (M) Ja 
40 Carola Fredén (M) Ja 
44 Elin Åkerlund (KD) Ja 
45 Peter Zoné (KD) Ja 
49 Sara Nordfors (L) Ja 
209 Veronica Mattsson (SD) Ja 
210 Per Karlsson (SD) Ja 
212 Tony Eilertsen (SD) Ja 
219 Sven Lokander (M) Ja 
1 Viktoria Söderling (S) Nej 
2 Jonas Nyberg (S) Nej 
3 Marie-Louise Rindå (S) Nej 
5 Linda Friberg (S) Nej 
7 Matilda Svahn (S) Nej 
8 Oskar Nilsson (S) Nej 
10 Bengt-Olov Eriksson (S) Nej 
11 Christina Svensson (S) Nej 
12 Lars-Olof Färnström (S) Nej 



14 Börje Wennberg (S) Nej 
42 Agnetha Andersson (V) Nej 
43 Lisbeth Piatos (V) Nej 
46 Mio Tastas Viktorsson (TList) Nej 
47 Elmer Pollack (TList) Nej 
48 Jenny Lundström (MP) Nej 
201 Linus Sevefjord Törnkvist (S) Nej 
202 Andrea Nyberg (S) Nej 
203 Ulf Andersson (S) Nej 
204 Katarina Larsson (S) Nej 
205 Per Sangert (S) Nej 
206 Simon Henriksson (S) Nej 
223 Ylva Skiöld (V) Nej 

 
 

- Den som vill avslå Jenny Lundströms (MP) ändringsyrkande röstar ja 
- Den som vill bifalla Jenny Lundströms (MP) ändringsyrkande röstar nej 

 
Resultat 
Ja 27 
Nej 22 
Avstår 0 

 
 Namn Röst 
19 Maj-Louise Ljungmark (SD) Ja 
20 Lars-Ola Sandström (SD) Ja 
21 Simon Brännström (SD) Ja 
22 Patrik Johansson (SD) Ja 
24 Bengt Asplund (SD) Ja 
25 Jan Jansson (SD) Ja 
26 Sara Sjödal (C) Ja 
27 Yaqub Ahmed (C) Ja 
28 Lotta Carlberg (C) Ja 
29 Erik Kolm (C) Ja 
30 Björn Hellstedt (C) Ja 
31 Anna Ahlin (C) Ja 
32 Filip Håkansson (C) Ja 
33 Lars Lindgren (C) Ja 
34 Emma Lokander (M) Ja 
35 Daniel Blomstedt (M) Ja 
36 Lars-Göran Birkehorn-Karlsen (M) Ja 
37 Jessica Tindre Falk (M) Ja 
39 Peter Hansson (M) Ja 
40 Carola Fredén (M) Ja 
44 Elin Åkerlund (KD) Ja 
45 Peter Zoné (KD) Ja 
49 Sara Nordfors (L) Ja 
209 Veronica Mattsson (SD) Ja 
210 Per Karlsson (SD) Ja 



212 Tony Eilertsen (SD) Ja 
219 Sven Lokander (M) Ja 
1 Viktoria Söderling (S) Nej 
2 Jonas Nyberg (S) Nej 
3 Marie-Louise Rindå (S) Nej 
5 Linda Friberg (S) Nej 
7 Matilda Svahn (S) Nej 
8 Oskar Nilsson (S) Nej 
10 Bengt-Olov Eriksson (S) Nej 
11 Christina Svensson (S) Nej 
12 Lars-Olof Färnström (S) Nej 
14 Börje Wennberg (S) Nej 
42 Agnetha Andersson (V) Nej 
43 Lisbeth Piatos (V) Nej 
46 Mio Tastas Viktorsson (TList) Nej 
47 Elmer Pollack (TList) Nej 
48 Jenny Lundström (MP) Nej 
201 Linus Sevefjord Törnkvist (S) Nej 
202 Andrea Nyberg (S) Nej 
203 Ulf Andersson (S) Nej 
204 Katarina Larsson (S) Nej 
205 Per Sangert (S) Nej 
206 Simon Henriksson (S) Nej 
223 Ylva Skiöld (V) Nej 

 



   
 

 

  
 

 

Reservation  

Med anledning av kommunfullmäktige beslut 2024-04-23, ärende 17 på dagordningen ”Taxa 
för färdtjänst och riksfärdtjänst” anmäler vi reservation till förmån för eget yrkande  

 
att  vidhålla 25% av taxameterbeloppet och inte höja till 30%, 
 
att  införa ett tak så att en enkelresa inte kan kosta mer än 120 kr, samt  
 
att  införa ett tak på riksfärdtjänst så att resan inte kostar mer än 700 kr.  
 
Den taxa som Alliansen tillsammans med Sd nu tagit kommer att drabba de äldsta och 
sjukaste hårt. När taxan saknar tak blir det också en stor skillnad för de som bor i 
landsbygden. Taxan riskerar att skapa isolering och ökad utanförskap. Under tiden som 
arbetet med taxan pågått har dessutom taxan för ordinarie kollektivtrafik kraftigt blivit 
billigare. Det skapar en ännu större klyfta för de som åker med färdtjänst som ska agera 
kollektivtrafik för de som inte kan nyttja ordinarie kollektivtrafik. 

 

För den socialdemokratiska gruppen 

Tierp 2024-04-29 

 

Viktoria Söderling (S) 
Oppositionsråd 
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§ 34 
Dnr KS/2024:338  

Tidpunkt för budgetfullmäktige 2024 och framåt 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att bibehålla budgetprocessen som den är i år, samt 
 
att inleda en dialog för att forma en budgetprocess som kan hålla över tid 
inför nästa år.  
 
Reservation  
Sara Sjödal (C), Yaqub Ahmed (C), Lotta Carlberg (C), Erik Kolm (C), 
Björn Hellstedt (C), Anna Ahlin (C), Filip Håkansson (C), Lars Lindgren 
(C), Emma Lokander (M), Daniel Blomstedt (M), Lars-Göran Birkehorn-
Karlsen (M), Jessica Tindre Falk (M), Peter Hansson (M), Carola Fredén 
(M), Elin Åkerlund (KD), Peter Zoné (KD), Sara Nordfors (L), Bo Larsson 
(C) och Sven Lokander (M) reserverar sig till förmån för liggande förslag.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Med ett budgetbeslut i november hinns inte verksamhetsanpassningar 
genomföras inför årets start samt ekonomisk uppföljning tappar de två första 
månaderna under varje budgetår. Verksamheterna har en extrem tidspress 
för att få de interna budgeterna på plats inför den 1/1. Mer eller mindre en 
ogörbar uppgift med ordinarie bemanning och tillgång på ekonomer i 
organisationen. Effekten blir att de interna budgetarna blir sena och därmed 
kan inte ekonomisk uppföljning i ekonomisystemen göras redan från start 
den 1 januari. Det i sin tur leder till att identifiering av behov av ekonomiska 
åtgärder för att budet ska följas dröjer för länge på våren och värdefull tid 
tappas under årets första månader. Ett exempel på detta problem är att först i 
februari tas beslut i kommunstyrelsen om interkommunal ersättning, men 
det bör ju göras innan nyår. Anledningen är att internbudgeten inte finns på 
plats och då blir det svårt att räkna fram kommunens egna kostnader inom 
utbildningsverksamheterna. 
 
I stället för att budgeten beslutas på kommunfullmäktigesammanträdet i 
november föreslås den nu beslutas i juni. Då finns tid att få det ekonomiska 
ramverket på plats samt förbereda för att få helårseffekter av budgetens 
förslag på verksamhetsförändringar. Särskilt förändringar som innefattar 
personal kräver flera månaders framförhållning. Budgetbeslut i juni i 
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kommunfullmäktige ger också effekten att den ekonomiska uppföljningen 
med kopplade åtgärder kommer igång redan när budgetåret startar.  
 
Efter att budgetbeslut i juni fattats finns det sedan tid att under hösten vid 
behov lyfta upp förslag till ombudgeteringar att behandla i 
kommunfullmäktige, exempelvis vid förändrade skatteunderlagsprognoser. 
Novemberfullmäktige föreslås anpassas till att ha utrymme att behandla den 
allmänpolitiska temadebatten. 
 
Numera finns ett aktivt arbete med åtgärdsförslag och kopplade 
ombudgeteringar som lyfts upp ändra från utskottens diskussioner till 
kommunfullmäktige under innevarande budgetår. Det kommer att krävas ett 
mer aktivt arbete med löpande budgetarbete av politiken i sin helhet under 
hela året framöver för att även anpassa till kommande år. Det ser vi i 
Alliansen som en god förbättring eftersom det ökar förståelsen och 
kunskapen i de ekonomiska frågorna vilket ger bättre anpassade åtgärder 
och förslag när det så krävs. Denna kvalitetshöjning tror vi att medborgarna 
förväntar sig av oss politiker oavsett partitillhörighet. 
 
Beslutsmotivering 
Att genomföra omställningen gällande tidpunkt för budgetbeslut under 2024 
anses vara nödvändigt för att i möjligaste mån nå helårseffekter av de 
förslag som beslutas i budget. 2024 är ett mycket utmanande 
kommunekonomiskt år och det är av största vikt att gå in i 2025 med en 
implementerad budget där åtgärderna är på plats 1/1. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Barnrättskonsekvenser saknas då barn och unga inte bedöms påverkas av 
beslutet. 
 
Mål och uppdrag 

- Beslutet bidrar till arbetet med delmål 16.2 Kommunens 
verksamheter ska vara effektiva, transparenta och rättssäkra.  

 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Budgetberedningen hålles inom befintlig ram. Då junimötet samt 
novembermötet anpassas i tid till att budgetbeslutet tidigareläggs krävs 
ingen ytterligare finansiering av kommunfullmäktiges sammanträden. 
 
Förslag till beslut på sammanträdet 
 
Yrkande 
Viktoria Söderling (S) yrkar att bibehålla budgetprocessen som den är i år, 
samt 
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att inleda en dialog för att forma en budgetprocess som kan hålla över tid 
inför nästa år.  
 
Bifall 
Jenny Lundström (MP) och Jonas Nyberg (S) yrkar bifall till Viktoria 
Söderlings (S) yrkande.  
 
Yttrande   
Sara Sjödal (C) yttrar sig.  
 
Beslutsgång 
Ordförande föreslår propositionsordning som godkänns av 
kommunfullmäktige.  
 
Ordförande ställer proposition på liggande förslag och Viktoria Söderlings 
(S) yrkande och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt liggande 
förslag. 
 
Viktoria Söderling (S) begär omröstning. 
 
Följande omröstningsproposition godkänns: 

 Den som vill bifalla liggande förslag röstar ja 
 Den som vill bifalla Viktoria Söderlings (S) yrkande röstar nej 

 
Omröstning verkställs och kommunfullmäktige beslutar enligt Viktoria 
Söderlings (S) yrkande.  
 
Resultat: 
Ja – 18 röster 
Nej – 22 röster 
Avstår – 9 röster 
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsen § 102/2024 
• Beslut kommunstyrelsens arbetsutskott § 38/2024 
• Förslag till beslut 

 
Beslutet skickas till 

• Kommundirektör 
• Ekonomichef 
• VD ABTB/TKAB 
• VD TEMAB/TFAB 

  



Kommunfullmäktige 23 april 2024 – Redogörelse för individuella röster under 
omröstning  
 
§ 34 – Tidpunkt för budgetfullmäktige 2024 och framåt 
 

- Den som vill bifalla liggande förslag röstar ja 
- Den som vill bifalla Viktoria Söderlings (S) yrkande röstar nej 

 
Resultat 
Ja 18 
Nej 22 
Avstår 9 

 
 Namn Röst 
26 Sara Sjödal (C) Ja 
27 Yaqub Ahmed (C) Ja 
28 Lotta Carlberg (C) Ja 
29 Erik Kolm (C) Ja 
30 Björn Hellstedt (C) Ja 
31 Anna Ahlin (C) Ja 
32 Filip Håkansson (C) Ja 
33 Lars Lindgren (C) Ja 
34 Emma Lokander (M) Ja 
35 Daniel Blomstedt (M) Ja 
36 Lars-Göran Birkehorn-Karlsen (M) Ja 
37 Jessica Tindre Falk (M) Ja 
39 Peter Hansson (M) Ja 
40 Carola Fredén (M) Ja 
44 Elin Åkerlund (KD) Ja 
45 Peter Zoné (KD) Ja 
49 Sara Nordfors (L) Ja 
219 Sven Lokander (M) Ja 
1 Viktoria Söderling (S) Nej 
2 Jonas Nyberg (S) Nej 
3 Marie-Louise Rindå (S) Nej 
5 Linda Friberg (S) Nej 
7 Matilda Svahn (S) Nej 
8 Oskar Nilsson (S) Nej 
10 Bengt-Olov Eriksson (S) Nej 
11 Christina Svensson (S) Nej 
12 Lars-Olof Färnström (S) Nej 
14 Börje Wennberg (S) Nej 
42 Agnetha Andersson (V) Nej 
43 Lisbeth Piatos (V) Nej 
46 Mio Tastas Viktorsson (TList) Nej 
47 Elmer Pollack (TList) Nej 
48 Jenny Lundström (MP) Nej 
201 Linus Sevefjord Törnkvist (S) Nej 
202 Andrea Nyberg (S) Nej 
203 Ulf Andersson (S) Nej 



204 Katarina Larsson (S) Nej 
205 Per Sangert (S) Nej 
206 Simon Henriksson (S) Nej 
223 Ylva Skiöld (V) Nej 
19 Maj-Louise Ljungmark (SD) Avstår 
20 Lars-Ola Sandström (SD) Avstår 
21 Simon Brännström (SD) Avstår 
22 Patrik Johansson (SD) Avstår 
24 Bengt Asplund (SD) Avstår 
25 Jan Jansson (SD) Avstår 
209 Veronica Mattsson (SD) Avstår 
210 Per Karlsson (SD) Avstår 
212 Tony Eilertsen (SD) Avstår 
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§ 35 
Dnr KS/2023:430  

Redovisning av ej verkställda beslut kvartal 4, 2023 utskottet 
arbete och omsorg 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att rapporteringen av ej verkställda beslut för kvartal 4 2023 är mottagen.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Kommunen är skyldig att rapportera till Inspektionen för vård och omsorg 
(IVO) om beviljat bistånd enligt socialtjänstlag (2001:453), SoL, eller 
beviljad insats enligt lag om stöd och service till vissa funktionshindrade 
(1993:387), LSS, inte har verkställts inom tre månader. Kommunen ska 
även rapportera till IVO när ett tidigare rapporterat beslut har blivit 
verkställt, när ett beslut av någon anledning har avslutats innan det har 
verkställts samt när ett verkställt beslut har avbrutits och inte verkställts på 
nytt inom tre månader. Den här rapporteringen avser samtliga SoL-beslut 
för vuxna över 21 år och alla LSS-beslut. 
 
Det har rapporterats totalt 13 beslut enligt LSS och SoL till IVO för 
perioden 1 oktober till 31 december 2023, kvartal 4. 8 av besluten har 
rapporterats som ej verkställda, 1 beslut som avbrott i verkställighet, 3 av 
besluten som verkställda och 1 av besluten som avslutade. 
 
Ej verkställda: 

- Särskilt boende enligt SoL. Beslutsdatum: 2023-03-14. Orsak till 
dröjsmål är att den enskilde har tackat nej till erbjudande. 

- Särskilt boende enligt SoL. Beslutsdatum: 2023-07-04. Orsak till 
dröjsmål är att den enskilde har tackat nej till erbjudande. 

- Särskilt boende enligt SoL. Beslutsdatum: 2023-08-07 Orsak till 
dröjsmål är platsbrist. 

- Särskilt boende enligt SoL. Beslutsdatum: 2023-08-31 Orsak till 
dröjsmål är platsbrist. 

- Särskilt boende enligt LSS. Beslutsdatum: 2022-05-10. Orsak till 
dröjsmål är att den enskilde har tackat nej till erbjudande. Den 
enskilde har under januari månad 2024 tackat ja till erbjuden bostad. 
Beräknad inflytt 1 februari. 

- Kontaktperson enligt LSS. Beslutsdatum: 2023-06-30. Orsak till 
dröjsmålet är att den enskilde vill avsluta befintligt kontaktperson 
och ny inte är rekryterad ännu. 
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- Kontaktperson enligt LSS. Beslutsdatum: 2022-11-21. Orsak till 
dröjsmålet är att befintlig kontaktperson är avslutad och ny inte är 
rekryterad ännu. 

- Kontaktperson enligt LSS. Beslutsdatum: 2023-09-08. Orsak till 
dröjsmålet är resursbrist.  
  

Avbrott i verkställighet: 
- Ledsagare enligt SoL. Datum för avbrott i verkställighet: 2023-03-

30. Den tidigare ledsagaren har avslutat sitt uppdrag och ny 
ledsagare ska rekryteras. 

 
Verkställda: 

- Särskilt boende enligt SoL. Beslutsdatum: 2023-01-27.  Verkställt 
2023-10-20. 

- Särskilt boende enligt SoL. Beslutsdatum: 2023-06-29. Verkställt 
2023-11-08. 

- Särskilt boende enligt SoL. Beslutsdatum: 2023-07-10. Verkställt 
2023-11-02. 
 

Avslutade: 
- Korttidsvistelse utanför det egna hemmet LSS (barn). Beslutsdatum: 

2022-12-16. Beslutet avslutas på egen begäran av vårdnadshavare 
2023-11-22. 
 

Barnrättskonsekvenser 
Barn och unga bedöms inte påverkas av den rapportering som görs till IVO 
av ej verkställda beslut. 
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsen § 78/2024 
• Beslut utskottet arbete och omsorg § 10/2024 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 

 
Beslutet skickas till 

• Verksamhetschef, Vård och omsorg 
• Verksamhetschef, Individ och familj 

  



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunfullmäktige 
2024-04-23 

 

Ordförande sign Justerare sign Sekreterare sign 
    

41 
 

 
 
 
§ 36 
Dnr KS/2023:430  

Redovisning av ej verkställda beslut kvartal 4, 2023 utskottet 
barn utbildning och kultur 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 
att rapporteringen av ej verkställda beslut för kvartal 4 2023 är mottagen.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Kommunen är skyldig att rapportera till Inspektionen för vård och omsorg 
(IVO) om beviljat bistånd enligt socialtjänstlag (2001:453), SoL, inte har 
verkställts inom tre månader. Kommunen ska även rapportera till IVO när 
ett tidigare rapporterat beslut har blivit verkställt, när ett beslut av någon 
anledning har avslutats innan det har verkställts samt när ett verkställt beslut 
har avbrutits och inte verkställts på nytt inom tre månader.  
 
För perioden 1 september till 31 december 2023, kvartal 4, har det 
rapporterats ett (1) beslut enligt SoL för barn och unga. 
 
Ej verkställda: 

- Kontaktfamilj BoU. Beslutsdatum 2023-09-18. Orsak till dröjsmål är 
resursbrist  

 
Barnrättskonsekvenser 
Bedömningen är att barn och unga inte påverkas av den rapportering av ej 
verkställda beslut som görs till IVO. 
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsen § 79/2024 
• Beslut utskottet barn, utbildning och kultur § 10/2024 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 

 
Beslutet skickas till 

• Verksamhetschef, Individ och familj 
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§ 37 
Dnr KS/2024:18  

Valärenden 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar  
 
att godkänna Henrik Nilssons (SD) begäran om entledigande från sina 
uppdrag som suppleant i styrelsen för Tierps Energi & Miljö AB och 
styrelsen för TEMAB Fjärrvärme AB,  
 
att till ny suppleant i styrelsen för Tierps Energi & Miljö AB för perioden 
30 april 2024 till och med bolagstämman för 2026 års förvaltning välja Per 
Karlsson (SD), samt  
 
att till ny suppleant i styrelsen för TEMAB Fjärrvärme AB för perioden 30 
april 2024 till och med bolagstämman för 2026 års förvaltning välja Per 
Karlsson (SD),  
 
att godkänna Linus Sevefjords (S) begäran om entledigande från sitt 
uppdrag som ledamot i demokratiberedningen, samt  
 
att till ny ledamot i demokratiberedningen för perioden 30 april 2024 till och 
med 14 oktober 2026 välja Margaretha Magnusson (S).  
 
Beslutsunderlag 

• Förslag till beslut 
• Inkomna avsägelser 
• Gruppledarnas nominering  

 
Beslutet skickas till 

• Berörda förtroendevalda 
• Administratör Ledningsstöd  
• Systemförvaltare Lex  
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§ 38 
Dnr KS/2024:23, KS/2023:965, KS/2024:1, KS/2024:237, KS/2024:243, KS/2024:386, 
KS/2024:422, KS/2024:465  

Redovisning av inkomna beslut och skrivelser 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar  
 
att informationen är mottagen. 
 
Sammanfattning av ärendet 
I utskicket av handlingar till kommunfullmäktiges ledamöter och ersättare 
bifogas inkomna beslut och skrivelser som bedöms vara av intresse för 
politiken.  
 
Inkomna inbjudningar till utbildningar, kurser och konferensen läggs 
löpnade på Insidan i gruppen Utbildningar, kurser och konferenser. Samtliga 
ledamöter och ersättare i kommunfullmäktige har tillgång till gruppen samt 
eget ansvar att bevaka de inbjudningar som publiceras.  
 
Protokoll från kommunfullmäktiges beredningar finns att läsa på 
kommunens hemsida. 
 
Beslutsunderlag 

• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Bifogade inkomna beslut och skrivelser 
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§ 39 
Dnr KS/2023:117  

Svar på motion - Rabatterade årskort med UL för 70-plussare, 
Alexander Karlsson (V) 
 
Jäv 
Jenny Lundström (MP) deltar inte i ärendets överläggning och beslut på 
grund av jäv. 
 
Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att avslå motionen.  
 
Reservation  
Anders Hällbom (MP) reserverar sig till förmån för eget yrkande.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Alexander Karlsson (V) föreslår i en motion kommunfullmäktige besluta  
 

- Att ge kommunstyrelsen uppdrag att förhandla fram ett avtal med 
Upplands Lokaltrafik som ger personer över 70 år boende i Tierps 
kommun möjlighet att köpa årskort för 150 kr/månad. 

 
Ordförande i utskottet Samhällsbyggnad, Emma Lokander (M) svarar 
följande: 
Årskorten inom kollektivtrafiken för boendes i Uppsala kommun som 
rabatterats för de som är 70 år eller äldre subventioneras av kommunen för 
att priset ut till kund skall bli 300 kr månatligen. Det är alltså Uppsala 
kommun som går in och betalar en del av biljettkostnaden. Nedanstående 
uträkning har gjorts under förutsättning att vi har cirka 4 150 stycken 
medborgare födda 1953 eller tidigare. Prisuppgifterna är UL:s aktuella 
gällande årsbiljetter för resenärer som fyllt 65 år, är förtidspensionär eller 
förmånstagare. Beaktan i prisunderlaget har inte tagits för om Uppsala 
kommun genom avtal med regionen fått ned kostnaderna för årsbiljetterna. 
 
Årsbiljett kontant – Uppsalas modell 
Aktuellt pris UL                                                           6 850 kr  
Pris för 70+ Uppsala kommun                                     3 600 kr (300 kr/mån)  
Återstående kostnad per biljett/subvention                  3 250 kr  
 
Beräknad kostnad Tierps kommun enl. Uppsalas modell: 13 487 500 kr  
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Årsbiljett kontant – motionärens förslag 
Aktuellt pris UL                                                           6 850 kr  
Pris för 70+ Uppsala kommun                                     1 800 kr (150 kr/mån)  
Återstående kostnad per biljett/subvention                  5 050 kr  
 
Beräknad kostnad Tierps kommun enl. motionärens förslag: 20 957 500 kr  
 
På grund av det ekonomiska läge som nu råder för Tierps kommun finns det 
inte möjlighet att göra ekonomiska satsningar av detta slag. 
 
Region Uppsala har beslutat införa enzonstaxa för kollektivtrafiken i hela 
Uppsala län med start från och med den 22 januari 2024. En rabatterad 
enkelbiljett kostar numera 27 kronor för sträckan Tierp – Uppsala. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Förslaget till beslut innebär inga negativa barnrättskonsekvenser. 
 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Förslaget till beslut innebär inga ekonomiska konsekvenser. 
 
Förslag till beslut på sammanträdet 
 
Yrkande 
Anders Hällbom (MP) yrkar att ge kommunstyrelsen i uppdrag att förhandla 
fram ett avtal med Upplands Lokaltrafik som ger personer över 70 år 
boende i Tierps kommun möjlighet att köpa årskort för 400 kr/månad med 
start från 1 januari 2025, samt  
 
att inkludera den framförhandlade kostnaden i budget 2025.  
 
Bifall 
Emma Lokander (M) yrkar bifall till liggande förslag.  
 
Avslag 
Emma Lokander (M) yrkar avslag till Anders Hällboms (MP) yrkande.  
 
Yttrande   
Agnetha Andersson (V) yttrar sig.  
 
Beslutsgång 
Ordförande föreslår propositionsordning som godkänns av 
kommunfullmäktige.  
 
Ordförande ställer proposition på liggande förslag och Anders Hällboms 
(MP) yrkande och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt liggande 
förslag. 
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Beslutsunderlag  

• Beslut kommunstyrelsen § 49/2024 
• Förslag till beslut – svar på motion 
• Motion - Rabatterade årskort med UL för 70-plussare även i Tierps 

kommun, Alexander Karlsson (V) 
 
Beslutet skickas till  

• Motionären 
• Kommundirektören 
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§ 40 
Dnr KS/2023:235  

Svar på motion - Skola i Hållnäs vårt ansvar även vid 
avknoppning, Mio Tastas Viktorsson (TList) och Elmer Pollack 
(TList) 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att avslå motionen.  
 
Reservation  
Mio Tastas Viktorsson (TList) och Elmer Pollack (TList) reserverar sig till 
förmån för eget yrkande.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Mio Tastas Viktorsson och Elmer Pollack (TList) föreslår i en motion 
kommunfullmäktige besluta  
 
-i det fall att en skolbyggnad förs från kommunkoncernen till ett 
merborgarägt bolag eller ekonomisk förening ska kommunen också gå i 
borgen för denna. 
 
Ordförande i kommunstyrelsen, Sara Sjödal (C) svarar följande: 
Kommunal borgen innebär att medborgarnas representanter i 
kommunfullmäktige anser att kommunens skattebetalare ska ta den 
ekonomiska risken för ett bolags/en förenings verksamhet. Det är en mycket 
långtgående och ansvarstung fråga samt förknippas främst med att 
kommunen borgar för sina egna bolag. Kommunala bolag har kommunen 
enligt lag uppsiktsplikt över samt möjlighet att till viss del styra via 
bolagsordning och ägardirektiv samt att kommunfullmäktige äger 
tillsättandet av bolagsstyrelse och lekmannarevisorer. Motsvarande 
långtgående verktyg för kontroll och styrning finns inte gentemot en extern 
förening eller bolag. 
 
Beslutsmotivering 
Att besluta att gå i borgen för en förening eller bolag där 
kommunfullmäktige ej har möjlighet till full insyn och/eller påverkan 
respektive kontroll av dess verksamhet fullt ut, oavsett syfte, är därför ej 
lämpligt. Avses ändamålet viktigt för drift av något utom kommunens egna 
regi ur ett kommunalt perspektiv bör det istället regleras i avtal mellan 
parterna. Därav föreslås motionen avslås. 
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Barnrättskonsekvenser 
Beslutet bedöms ej påverka barn och ungas rättigheter då det idag ej pågår 
någon avknoppning av Hållnäs skola som motionärerna vill ge sken av i 
motionens bakgrundstext.  
Skolverksamheten vid Hållnäs skola pågår och planeras som en del av den 
ordinarie verksamheten, något annat är ej beslutat eller föreslaget att 
beslutas från det politiska styrets håll. Att småskolorna i Tierps kommun ska 
vara kvar har varit en garanti från det politiska styret sedan maktskiftet 
2018. 
 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Då motionen föreslås avslås finns inget behov av finansiering. 
 
Förslag till beslut på sammanträdet  
 
Yrkande 
Mio Tastas Viktorsson (TList) yrkar att motionen ska bifallas.  
 
Bifall  
Sara Sjödal (C) yrkar bifall till liggande förslag, att avslå motionen.  
 
Beslutsgång 
Ordförande föreslår propositionsordning som godkänns av 
kommunfullmäktige.  
 
Ordförande ställer proposition på liggande förslag och Mio Tastas 
Viktorssons (TList) yrkande och finner att kommunfullmäktige beslutar 
enligt liggande förslag. 
 
Beslutsunderlag  

• Beslut kommunstyrelsen § 50/2024 
• Förslag till beslut – Svar på motion 
• Motion – Skola i Hållnäs vårt ansvar även vid avknoppning, Mio 

Tastas Viktorsson, Elmer Pollack (TList) 
 

Beslutet skickas till  
• Motionärerna 
• Kommundirektör 
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§ 41 
Dnr KS/2023:240  

Svar på motion - Transparent fullmäktige - låt klippen ligga 
kvar!, Mio Tastas Viktorsson (TList) och Elmer Pollack (TList) 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att anse motionen besvarad.  
 
Reservation  
Mio Tastas Viktorsson (TList) och Elmer Pollack (TList) reserverar sig till 
förmån för eget yrkande.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Mio Tastas Viktorsson och Elmer Pollack (TList) föreslår i en motion 
kommunfullmäktige besluta  
 
-att möjligheterna att låta inspelningar från fullmäktiges sammanträden 
ligga kvar på hemsidan längre än tio dagar ska utredas. 
 
-att inspelningarna i den mån det är möjligt ska ligga kvar på hemsidan 
minst mandatperioden ut. 
 
Ordförande i kommunstyrelsen, Sara Sjödal (C) svarar följande: 
Tierps kommun jobbar kontinuerligt med tillgänglighetsfrågor. 
Motionärernas förslag är med jämna mellanrum en aktuell frågeställning 
från olika håll. Under året ska nytt system för livesändning, inspelning och 
digital möteshantering upphandlas och Tierps kommun har då för avsikt att 
ha med textning av inspelningarna som ett krav.  
 
I dagsläget finns inte möjlighet att låta inspelningarna ligga kvar på 
hemsidan då de enligt lag behöver vara textade. Enligt kommunjurists 
tolkning går det inte att hänvisa till att arbetet med att texta inspelningarna 
skulle vara oskäligt betungande och där med låta dem ligga kvar utan text.  
 
Beslutsmotivering 
Nuvarande system som är upphandlat kan inte erbjuda textning. Ska det 
läggas till medför det kostnader utöver upphandling. Textning och digital 
bearbetning av möten är under utveckling och inför kommande upphandling 
kommer detta troligtvis vara en ordinarie del i de helhetslösningar företagen 
inom branschen erbjuder på marknaden. Därav föreslås att motionen ska 
anses vara besvarad. 
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Barnrättskonsekvenser 
Då motionen föreslås vara besvarad föranleder det ingen förändring av 
verksamhet med bäring på nuvarande läge för barn och unga.  
 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Då motionen föreslås vara besvarad finns inget behov av finansiering. 
 
Förslag till beslut på sammanträdet  
 
Yrkande 
Mio Tastas Viktorsson (TList) yrkar att motionen ska bifallas.  
 
Bifall  
Sara Sjödal (C) yrkar bifall till liggande förslag, att motionen anses 
besvarad.  
 
Matilda Svahn (S) och Jenny Lundström (MP) yrkar bifall till Mio Tastas 
Viktorsson (TList) yrkande.  
 
Beslutsgång 
Ordförande föreslår propositionsordning som godkänns av 
kommunfullmäktige.  
 
Ordförande ställer proposition på liggande förslag och Mio Tastas 
Viktorssons (TList) yrkande och finner att kommunfullmäktige beslutar 
enligt liggande förslag. 
 
Beslutsunderlag  

• Beslut kommunstyrelsen § 51/2024 
• Förslag till beslut – Svar på motion 
• Motion – Transparent fullmäktige – låt klippen ligga kvar!, Mio 

Tastas Viktorsson, Elmer Pollack (TList) 
 

Beslutet skickas till  
• Motionärerna 
• Kommundirektör 
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§ 42 
Dnr KS/2023:408  

Svar på motion - Håll ordning på TEMAB!, Mio Tastas 
Viktorsson (TList) och Elmer Pollack (TList) 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att anse motionen besvarad.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Mio Tastas Viktorsson och Elmer Pollack (TList) föreslår i en motion 
kommunfullmäktige besluta  
 
-att kommunstyrelsen snarast tar fram en tillsynsplan för TEMAB med 
frågan om respekt för beslutade VA-verksamhetsområden i särskild 
beaktning, 
 
-att samtliga nya anslutningar till det kommunala VA-nätet samt hur de 
förhåller sig till beslutade VA-verksamhetsområden ska redovisas i 
kommunstyrelsen inom ett halvår och därefter vid nästföljande 
kommunfullmäktigesammanträde. 
 
Ordförande i kommunstyrelsen, Sara Sjödal (C) svarar följande: 
Gällande det som lyfts i motionärernas första föreslagna att-sats ingår all 
tillsyn över kommunala bolag i den förstärkta uppsiktsplikten som åligger 
kommunstyrelsen. Tierps kommunfullmäktige har utsett lekmannarevisorer 
till att granska huruvida verksamheten i bolaget följer beslutade 
styrdokument och lagstiftning.  
 
Upptäcks brister följer en hantering av dessa samt åtgärder för att de ej ska 
återkomma. Upprinnelsen till den motion som nu besvaras var ett ärende i 
kommunfullmäktige som var av denna korrigeringskaraktär. VA-huvudman 
hade tidigare byggt ledningar till fastigheter som låg intill men utanför 
beslutade verksamhetsområden. Ärendet som behandlades i 
kommunfullmäktige utökade verksamhetsområdena för att täcka in redan 
dragna ledningar. TEMAB meddelar att de säkerställt att detta ej kan ske 
inom TEMABs regi då nuvarande rutiner och arbetsprocesser inte möjliggör 
detta. Om en fastighetsägare utanför verksamhetsområde är intresserad av 
att ansluta till en befintlig ledning skrivs ett avtal, ett så kallat 
inkopplingsdokument. Detta inkopplingsdokument redovisar 
anslutningskostnad samt anger anslutningspunkt på befintlig ledning. 
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Fastighetsägaren står sedan själv för ledningsdragningskostnaden mellan 
anslutningspunkt och den egna fastigheten. 
 
Motionens andra attsats önskar att specifika informationsärenden skapas 
kopplat till verksamhet som Tierps kommunfullmäktige beslutat ligger inom 
TEMABs ansvarsområde. Den informationen kan alltid vara intressant att ta 
del av men föranleder inte behov av egen informationspunkt. Nedan finns 
antalet nya anslutningar som TEMAB genomfört sedan april 2023, då 
motionen är daterad. 
 
Nya anslutningar av VA-anläggningar inom VA-verksamhetsområde, 5 st. 
 
Nya anslutningar av VA-anläggningar utanför VA-verksamhetsområde med 
skriftligt avtal (inkopplingsdokument), 0 st. 
 
Nya anslutningar av VA-anläggningar utanför VA-verksamhetsområde som 
saknar skriftligt avtal (inkopplingsdokument), 0 st. 
 
Beslutsmotivering 
Efterfrågad tillsyn anses ligga inom den förstärkta kommunala 
uppsiktsplikten. Det efterfrågade informationsmaterialet är av mycket enkel 
karaktär och föranleder inte ett eget rapportärende utan kan delges redan i 
detta motionssvar. Därav föreslås att motionen ska anses vara besvarad. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Då motionen föreslås vara besvarad föranleder det ingen förändring av 
verksamhet med bäring på nuvarande läge för barn och unga.  
 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Då motionen föreslås vara besvarad finns inget behov av finansiering. 
 
Beslutsunderlag  

• Beslut kommunstyrelsen § 52/2024 
• Förslag till beslut – Svar på motion 
• Motion – Håll ordning på TEMAB!, Mio Tastas Viktorsson, Elmer 

Pollack (TList) 
 

Beslutet skickas till  
• Motionärerna 
• Kommundirektör 
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§ 43 
Dnr KS/2023:759  

Svar på motion - Sätt krav på regionen om ett fungerande 
Upptåg!, Mio Tastas Viktorsson (TList) och Elmer Pollack (TList) 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att avslå motionen.  
 
Reservation  
Mio Tastas Viktorsson (TList) och Elmer Pollack (TList) reserverar sig till 
förmån för eget yrkande.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Mio Tastas Viktorsson och Elmer Pollack (TList) föreslår i en motion 
kommunfullmäktige besluta  
 
-att ge kommunstyrelsen i uppdrag att begära omförhandling av Avtal om 
ansvar för den regionala kollektivtrafiken i Uppsala län, i syfte att öka 
kommunens inflytande i avgörande frågor, möjliggöra ansvarsutkrävande 
samt i förlängningen säkerställa fungerande kollektivtrafik inom regionen. 
 
Ordförande i kommunstyrelsen, Sara Sjödal (C) svarar följande: 
I enlighet med lagen (2010:1065) om kollektivtrafik har kommunerna i 
Uppsala län utsett Region Uppsala (dåvarande Landstinget i Uppsala län) 
till ansvarig regional kollektivtrafikmyndighet genom avtal. Det avtalet 
avses ej sägas upp eller omförhandlas.  
 
I och med att ansvaret för länets kollektivtrafik ligger hos Region Uppsala 
så finns det också ett ansvarigt direktvalt Regionfullmäktige där Tierps 
kommuninvånare har röstat fram direktrepresentation. Regionfullmäktige 
har även en utsedd nämnd (Trafik- och samhällsutvecklingsnämnden) som 
hanterar det operativa ansvaret. Som regional kollektivtrafikmyndighet har 
Regionen att följa det som åligger myndigheten enligt lagen om 
kollektivtrafik. Frågor som planering, drift, uppföljning och 
ansvarsutkrävande hanteras inom Region Uppsalas ordinarie verksamhet 
samt tillhörande granskning och revision. Avtalet mellan kommunerna och 
Regionen reglerar vidare uppföljning och utvärdering avseende 
samverkansformer och tillköpsprinciper.  
 
Region Uppsalas revision är den korrekta instansen för frågor kopplade till 
granskning och ansvarsutkrävande. Motionärerna rekommenderas att 
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kontakta revisionen i Region Uppsala gällande frågor kopplade till 
regionens ansvar att leverera kollektivtrafik.  
 
Det finns full förståelse för den frustration som en ej fullgod kollektivtrafik 
ger upphov till. Tierps kommun har vid ett flertal tillfällen påpekat detta i 
såväl officiella sammanhang som i diskussioner och samverkansmöten med 
Regionen. Att det finns ett stort missnöje från Tierps kommuns sida med 
situationen som varit och som fortfarande råder är väl känt såväl i Regionen 
som hos länets övriga kommuner. Det är dock tydligt att ansvaret för 
leverans av kollektivtrafik som möter länets, inklusive Tierps kommuns 
invånare, helt ligger på Region Uppsalas folkvalda fullmäktige. 
 
Beslutsmotivering 
Motionen tar upp frågor som regleras i ett rådande avtal samt i särskild 
lagstiftning. Krav på ansvarsutkrävande gällande uppfyllande av avtalet 
hanteras av Region Uppsalas revision som granskar att verksamheten sker i 
enlighet med fattade beslut i regionfullmäktige. Därav förslaget att 
motionen ska avslås. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Ingen förändring utifrån nuvarande avtal förslås, därav tillkommer inga nya 
konsekvenser att utreda. Eftersom ett avslag på motionen ej innebär 
förändrad kostnadsbild för Tierps kommun finns ej behov av omprioriterade 
medel i kommunens driftbudget. Därmed finns det inga indirekta 
konsekvenser i form av behov av minskad/omprioriterad budget för de 
områden som berör exempelvis barn och unga. 
 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Då motionen föreslås avslås finns inget behov av finansiering för att täcka  
de kostnader ett omförhandlat avtal kan innebära. 
 
Förslag till beslut på sammanträdet  
 
Yrkande 
Mio Tastas Viktorsson (TList) yrkar att motionen ska bifallas.  
 
Bifall  
Sara Sjödal (C) yrkar bifall till liggande förslag, att avslå motionen.  
 
Beslutsgång 
Ordförande föreslår propositionsordning som godkänns av 
kommunfullmäktige.  
 
Ordförande ställer proposition på liggande förslag och Mio Tastas 
Viktorssons (TList) yrkande och finner att kommunfullmäktige beslutar 
enligt liggande förslag. 
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Beslutsunderlag  
• Beslut kommunstyrelsen § 53/2024 
• Förslag till beslut – Svar på motion 
• Motion – Sätt krav på regionen om ett fungerande Upptåg!, Mio 

Tastas Viktorsson, Elmer Pollack (TList) 
 

Beslutet skickas till  
• Motionärerna 
• Kommundirektör 
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§ 44 

Bordläggning av ärenden 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att ärende 28, Svar på motion - Förbered för ny förskola i Karlholm, och 
svar på interpellationen, Minska segregationen i Tierps kommun, bordläggs, 
samt  
 
att fortsätta sammanträdet.  
 
Sammanfattning av ärendet  
Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning ska ordförande kl. 22.00 ställa 
frågan till fullmäktige om tiden för sammanträdet ska förlängas.  
 
Förslag till beslut på sammanträdet 
 
Yrkande  
Kommunfullmäktiges presidium föreslår, efter överenskommelse med Jenny 
Lundström (MP), att bordlägga ärende 28, Svar på motion - Förbered för ny 
förskola i Karlholm, och svar på interpellationen, Minska segregationen i 
Tierps kommun, samt 
 
att fortsätta sammanträdet.  
 
Beslutsgång 
Ordförande ställer proposition på bifall eller avslag till presidiets förslag och 
finner att kommunfullmäktige bifaller förslaget.  
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§ 45 
Dnr KS/2024:25, KS/2024:232  

Svar på interpellationer 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar  
 
att interpellationsdebatten anses avslutad.  
 
Sammanfattning av ärendet  
Följande interpellation har debatterats och besvarats:  

- Majblomman, Viktoria Söderling (S), dnr: KS/2024:232 
 
Yttrande 
Viktoria Söderling (S), Lars-Göran Birkehorn Karlsen (M), Mio Tastas 
Viktorsson (TList) och Matilda Svahn (S) deltar i debatten.  
 
Beslutsunderlag 

• Förslag till beslut 
• Svar på interpellation 
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